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Opäť prešiel ďalší rok a čas ako keby uplynul zase o nie-
čo rýchlejšie ako predtým. Unášal nás cez zážitky, po-
city, dojmy i spomienky na prežité chvíle. Uplynulých 

365 dní práve teraz, na konci roka, zvykneme bilancovať. Tak 
uzatvárame ďalšiu kapitolu nášho života.

Naše bytie v  čase nám otvára svet okolo nás. Stávame 
sa každodenne jeho súčasťou. Aj život v našom meste vní-
mame všetkými zmyslami. Sledujeme jeho záchvevy, pre-
meny a dianie v kontexte všetkých udalostí, ktoré zažívame 
v práci, rodine i počas voľnočasových aktivít. Vždy je veľmi 
dôležité, aby mesto nespalo, ale žilo. Len tak my, jeho oby-
vatelia, získame potrebnú energiu do života, ktorú môžeme 
následne zúročiť pri všetkých činnostiach, ktoré nás počas 
roka sprevádzajú.

V roku 2023 sme mimoriadne žili športovým dianím. Boli 
sme Európskym mestom športu. Zviditeľnili sme Poprad 
v celej Európe, zvýšili jeho kredit v medzinárodnom kontex-
te, prilákali do nášho mesta množstvo športovcov, a zároveň 
priniesli mnoho športových podujatí, ktoré boli vskutku vý-
nimočné. Prírastok ubytovaných návštevníkov v roku 2023 
bol najvyšší za ostatné roky.

Vykonávať všetky samosprávne funkcie bez veľkých ob-
medzení bolo našim hlavným predsavzatím pre rok 2023, 
ktorý považujem za jeden z najťažších v mojom pôsobení 
vo funkcii primátora. Bývalá vláda totiž dostala samosprá-
vy doslova na kolená. Nepovažovala nás za partnera, ne-
komunikovala s  nami o  žiadnych odborných témach. Ale 
rozbehla a  doviedla do konca legislatívne procesy, ktoré 
sa v  konečnom dôsledku týkali každého z  nás. Zvýšením 
daňového bonusu pripravila bývalá vládna moc len naše 
mesto na podielových daniach o  cca 4 milióny eur ročne! 
Ak k  tomu prirátame sťažené, niekedy až nemožné čerpa-
nie eurofondov kvôli nešťastne nastaveným byrokratickým 
pravidlám, ktoré nemajú v iných krajinách Európy obdobu, 
alebo nefunkčné mnohé štátne úrady či inštitúcie (napr. Slo-
venský pozemkový fond), tak sme mali naozaj niekedy pocit, 
že štát robí všetko preto, aby samosprávam skomplikoval ži-
vot a obmedzil ich činnosť.

Výpadok v  príjmoch mesta sa dotkol každého z  nás. 
Časť takto vzniknutých strát v mestskom rozpočte sme mu-
seli vykryť zvýšením daní a  poplatkov. Toto nepopulárne 

opatrenie neobišlo, žiaľ, žiadne mesto na Slovensku. Naozaj 
nás to nikoho vo vedení mesta nepotešilo. Nikdy by sme ta-
kéto kroky nepodnikli, ak by sme nemuseli. Čo sa týka po-
platkov za odpad, tu zo zákona nemôžeme stanoviť nižšiu 
cenu, ako sú reálne náklady. Za odpad musí platiť ten, kto 
ho vyprodukuje a nemôže byť dotovaný mestom. Tu zákon 
platí jasne a my ho musíme dodržiavať.

Vážení Popradčania!
Napriek náročnému roku musím skonštatovať, že sa veľa 

vecí v  meste podarilo zachovať. Som rád, že sme si mohli 
vychutnať Vianoce so všetkým, čo k  nim patrí. Verím, že 
v našich srdciach zanechali stopu pohody a radosti. Veď aj 
napriek tomu, že Vianoce sú každý rok, ich okúzľujúce čaro 
v Poprade sa nedá ničím nahradiť ani napodobniť. Rovnako 
cítim radosť, keď si spomeniem na Popradčanmi preplnené 
medzikostolie počas Popradského kultúrneho leta.

Akokoľvek sa okolnosti okolo nás vyvíjajú, jedno nech 
ostane nemenné, a  to dôležitosť ľudskosti v  nás a  medzi 
nami. Nezabúdajme, že v úprimnom ľudskom dotyku a po-
rozumení je veľké tajomstvo a bohatstvo života.

Každoročne na záver môjho príhovoru vyjadrujem ná-
dej, že bude lepšie. V mnohom sa to aj potvrdilo, napr. v prí-
pade covidu či energetickej krízy. Tentokrát môj optimizmus 
vychádza z toho, že nová vláda sa stáva pre samosprávy rov-
nocenným partnerom. Spoločný dialóg už začal. A to je prvý 
predpoklad vedúci k  zlepšeniu situácie v  samosprávach 
v najbližších rokoch.

Teším sa z toho, že inflácia postupne klesá, v budúcom 
roku má byť výrazne nižšia. A  to znamená, že naše reálne 
mzdy porastú a budeme sa mať o niečo lepšie. My urobíme 
všetko preto, aby sa naše mesto Poprad naďalej rozvíjalo 
a aby sa Vám v ňom dobre žilo.

Milí Popradčania!
Do nového roku 2024 Vám želám pevné zdravie, šťastie 

a rodinnú pohodu. Nech nový rok naplní všetky Vaše pria-
nia, túžby a želania!
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9. jANuáR
Nový prednosta na mestskom úrade

K 1. 1. 2023 sa funkcie ujal nový pred-
nosta Mestského úradu v  Poprade 
JUDr. Adrián Kromka. Vo funkcii po rokoch 
vystriedal prednostku Oľgu Netočnú.

11. jANuáR
Podopretie mosta pri obchodnom centre

Na moste nad štátnou cestou I/66 (Ul. L. Svobodu - 
Ul. Suchoňova) sa spustila realizácia podopretia mosta. 

Jeho podopretie bolo nevyhnutné 
a  bezodkladné, nakoľko z  hľadiska 
aktuálneho stavebno -technického 
stavu bol na základe diagnosticky 
klasifikovaný ako havarijný. Týmto 
podopretím sa odstránil výlučne 
jestvujúci havarijný stav.

18. jANuáR
Do Popradu prišla zima

Až v  druhej dekáde roka 
2023 zima konečne zavíta-
la aj do nášho mesta. V  noci 
nasnežilo vyše 20 cm nové-
ho snehu. Pracovníci Správy 
mestských komunikácií (SMK) 
boli v pohotovosti celú noc a pracovali nonstop v teréne.

26. jANuáR
Taktický výcvik mestskej polície

Priestory Arény Poprad poslú-
žili mestskej polícii na tvrdý výcvik 
v  taktike, v  ktorom policajti získa-
vajú zručnosti a  sebaistotu, aby 
v  prípade reálneho zásahu boli 
schopní čo najefektívnejšie zvlád-
nuť akýkoľvek zákrok. 

27. jANuáR
Pripomenuli sme si 78. výročie oslobodenia mesta

Mesto Poprad si pripomenulo 
výročie oslobodenia nášho mes-
ta od fašizmu v II. svetovej vojne. 
Posledné výstrely zbraní zazneli 
pod Tatrami presne pred 78 rok-
mi. Pietny akt kladenia vencov 
ako spomienka na všetkých, 

ktorí bojovali, vrátane tých, ktorí padli za svoju vlasť, sa 
konal pri pamätníku v Parku Hrdinov pri železničnej sta-
nici. Za mesto Poprad sa pietnej spomienky zúčastnil II. 
viceprimátor Ondrej Kavka.

3. FEbRuáR
Ceremoniál k Európskemu mestu športu (EMŠ) 2023

V Aréne Poprad sa uskutočnil veľkolepý otvárací ce-
remoniál k získaniu výnimočného titulu Európske mesto 

športu 2023. Jeho súčasťou 
bolo i  vytvorenie sloven-
ského rekordu v  počte ta-
nečníkov pri spoločnom 
tancovaní Belgického tanca, 
ktorých bolo presne 1117. 
Samotný otvárací ceremo-

niál, ktorý moderoval známy športový komentátor Slavo 
Jurko, začal predstavením športových klubov mesta Po-
prad. Nechýbal ani bohatý sprievodný kultúrno -športový 
program, prevzatie a  vztýčenie vlajky EMŠ, odovzdanie 
poverení ambasádorom podujatia a  vyhlásenie najlep-
ších športovcov mesta Poprad za rok 2022.

22. FEbRuáR
Olympiáda pre seniorov

Pre seniorov sa začal ko-
lotoč športu a zábavy. Mesto 
Poprad zorganizovalo pro-
stredníctvom svojho soci-
álneho odboru už II. ročník 
Olympiády pre seniorov. Hos-
ťujúcim denným centrom 
bolo DC Juh, kde sa odohrala 
prvá športová disciplína  – 
hod šípkami. Športovú olympiádu v tomto roku vyhralo 
Denné centrum Limba.

23. FEbRuáR
Defibrilátor už aj pri CVČ

Mesto Poprad zakúpilo ďalší 
defibrilátor, ktorý bol umiestený 
v  lokalite pri CVČ na Ulici Mládeže. 
Defibrilátory sú k  dispozícii v  cen-
tre, na športoviskách a  v  každej 
mestskej časti. Takýto počet verejne 
prístupných defibrilátorov v  inom 
porovnateľne veľkom meste na Slo-
vensku nenájdeme.

Čo priniesol rok 
2023 v Poprade? 

Starému roku sme už zamávali a s odhodlaním 
sa pustili zdolávať výzvy toho nového. Pripravili 
sme si pre vás súhrn udalostí za ostatný rok, čo sa 
v meste udialo, uskutočnilo, zmenilo (pozn. red.: 
dianie v decembri  nájdete na ďalších stranách 
tohto Mesačníka Poprad.) 
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3. MAREC
Poprad navštívil holandský kráľovský pár

Na pozvanie prezidentky Zuzany Čaputovej prices-
toval na oficiálnu návštevu Slovenska holandský kráľov-

ský pár, Jeho Veličenstvo kráľ Viliam-
-Alexander a  Jej Veličenstvo kráľovná 
Maxima. V rámci posledného dňa svojej 
trojdňovej návštevy zavítali aj do nášho 
mesta. Vzácnu návštevu na letisku pri-
vítal primátor Anton Danko. Po návšte-
ve Centra podpory Spišskej katolíckej 
charity sa spolu s primátorom presunuli 

do centra našej nádhernej Spišskej Soboty, kde si prezreli 
kostol sv. Juraja. Návšteva sa uskutočnila pri príležitosti 30. 
výročia samostatnosti SR a medzi jej hlavné témy patrili 
sloboda tlače, podpora Ukrajiny i hospodárska spolupráca.

20. MAREC
Prijatie rodičov prvej Popradčanky

Prvou Popradčankou naro-
denou v roku 2023 sa stala malá 
Kiara, ktorá sa narodila 1. janu-
ára 2023 o 20.42 hod. s mierami 
2620 gramov a  48 centimetrov. 
Je prvým dieťaťom mamičky Do-
miniky a otecka Tomáša, ktorých 
slávnostne prijal primátor Anton Danko. Celej rodine po-
prial zdravie a spolu s viceprimátormi a prednostom MsÚ 
im podaroval vecný dar pre bábätko a  symbolický šek 
v hodnote 500 €. Uvedenú sumu dostáva prvý Poprad-
čan/ka narodený/á v novom kalendárnom roku.

4. APRÍl
Deti z materských škôl absolvovali korčuliarsky vý‑
cvik

430 detí z  9 
mestských a dvoch 
súkromných mater-
ských škôl si prevza-
lo svoje korčuliarske 
vysvedčenia. Po-
pulárny prípravný 
výcvik v korčuľovaní pre materské školy pripravuje mesto 
Poprad v  súlade s  koncepciou rozvoja športu v  meste. 
Cieľom výcviku bola podpora aktívneho pohybu a špor-
tovania u najmladšej vekovej kategórie. Samotná výuka 
prebiehala na všetkých dostupných ľadových plochách, 
a to v tréningovej hale a na ľadovej ploche pri CVČ.

1. Máj
Zabehli primátorskú desiatku

Priaznivci bežeckého športu si 
v  prvý májový deň prišli na svoje. 
Mesto Poprad pre nich pripravilo 
podujatie s názvom Primátorská de-
siatka. Podujatie sa konalo na Kvetni-

ci v časti Strelnica. Bežecké preteky boli určené pre ma-
lých i veľkých milovníkov bežeckého športu. Pre dospe-
lých, ktorí súťažili v siedmich kategóriách, bola pripravená 
trať terénneho charakteru s  dĺžkou 10 km. Pre deti boli 
pripravené jednotlivé trate podľa vekových kategórií.

10. Máj
Vynovená jedáleň s kuchyňou v ZŠ s MŠ 
na Francisciho ulici

Kuchyňa a  školská jedáleň v  ZŠ s  MŠ na Francisciho 
ulici prešli kompletnou rekonštrukciou. Symbolicky ju 
v  tento deň v čase obeda do života slávnostne uviedol 

primátor Anton Danko 
spolu s  riaditeľom školy 
Miroslavom Jagáčom. 
Školská jedáleň sa zväč-
šila o triedu, prešla kom-
pletnou rekonštrukciou 
podlahy, stien, elektro-
inštalácie, dverí, a  tým 

vznikla veľmi pekná a  veľká jedáleň so 140 stoličkami 
(predtým ich bolo 96). Kuchyňa prešla taktiež komplex-
nou rekonštrukciou s prístavbou plochy vo veľkosti 35 m2. 
Vybúrala sa celá podlaha, v ktorej sú nové rozvody vody 
a plynu. V celej kuchyni je klimatizácia na výmenu, ale aj 
ohrev vzduchu a vybudovaný výťah na potraviny zo su-
terénnych priestorov. Pribudli skladové priestory a jedna 
nová trieda nad jedálňou. Vybudovala sa aj nová klima-
tizácia s rekuperáciou, ktorá zlepší pracovné podmienky 
zamestnankýň.

11. Máj
Nové hracie prvky na detskom ihrisku Rodinka

Nové hracie prvky pribudli na detskom inkluzívnom 
ihrisku Rodinka vo vnútrobloku na Rastislavovej ulici. 
Všetky prvky s výnimkou kolotoča boli vyrobené z agá-
tového dreva. Najväčším hracím prvkom na území celé-
ho mesta a  dominantou tohto 
ihriska je veľká loď Nina s dĺžkou 
cca 19 m, ktorá má dve paluby 
a dve rampy. Vnútri lode sú dve 
lezecké siete, zvonku dve lami-
nátové šmýkačky. Na prednú 
palubu vedú zvonku dve le-
zecké steny. Nachádza sa tu aj menšia loď Pinta, Fit drá-
ha, pružinová hojdačka včielka, pieskovisko, čln, kolotoč 
pre telesne hendikepované detičky i hojdačka hniezdo.

24. Máj
Mesto ožilo tulipánmi

Na jar opäť vykukli v Po-
prade tulipány. Tento rok 
v  meste kraľovali farby lo-
sosovo ružová, biela, žltá 
a ostatný mix farieb. Skráš-
lili veľký kruhový objazd, 
Námestie sv.  Egídia, Juh 
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pri Kostole sv. Cyrila a Metoda, Štefánikovú ulicu, Ul. Levo-
čskú, predstaničný park i ostatné kruhové objazdy vráta-
ne mestských častí. Novinkou bol Allium – cesnak obrov-
ský, ktorý ste mohli vidieť na veľkom kruhovom objazde 
i pred mestským úradom v troch farbách - cyklámenovej, 
bielej a fialovej.

31. Máj
ZŠ s MŠ na Komenského ulici už s novou telocvičňou

Práve v  tento deň bola prestrihnutá 
páska na zrekonštruovanej telocvični v Ko-
menského škole. Mesto Poprad naň po-
dalo projekt, s ktorým bolo úspešné, a tak 
Fond na podporu športu ponúkol grant 
vo výške 815 805,23 €. Spoluúčasť mesta 
bola v sume 862 843,01 €.

13. júN
Primátorská kvapka krvi

Mesto Poprad v  spolupráci 
so Slovenským Červeným krí-
žom, územným spolkom Poprad 
a Národnou transfúznou službou 
SR pod záštitou primátora mesta 
Antona Danka, zorganizovali na mestskom úrade pri prí-
ležitosti Svetového dňa darcov krvi „Primátorskú kvapku 
krvi“, ktorá je jednou z najúspešnejších výjazdových akcií 
NTS v Poprade.

27. júN
Poprad zdobia kvety

Tulipány v meste vystriedali 
letničky. Spolu bolo vysade-
ných 36 000 sadeníc kvetov. 
Medzi inými napríklad begónie, 
petúnie, pelargónie tagetesy, 
lobélie, šalvie, cosmos a ďalšie.

31. júl
Vynovený mestský útulok

Štvornohí miláčikovia v  mestskom útulku získali 
viac priestoru pre život i  zlepšenie podmienok. Útulok 
prešiel výraznou zmenou. 
Pred rozširovaním bolo k  dis-
pozícii presne 25 kotercov, kto-
ré však kapacitne nepostačo-
vali. Predmetom rozširovania 
útulku bolo vybudovanie šies-
tich objektov, v ktorých vzniklo po sedem kotercov a štyri 
oplotené výbehy, ktoré sú určené na socializáciu psov.

8. AuguST
Zvýšenie bezpečnosti v staničnom parku

Primátor mesta Poprad 
Anton Danko zareagoval 
na lúpežné prepadnutie 
v staničnom parku prijatím 

opatrení, ktorých cieľom je minimalizovať bezpečnostné 
riziká a zvýšiť bezpečnosť obyvateľov i turistov pohybu-
júcich sa v tejto lokalite. Ostrihané boli vysoké kríky a od-
stránené tie konáre stromov, ktoré zacláňali vo výhľade 
bezpečnostným kamerám. Odstránená bola aj väčšia časť 
lavičiek.

4. SEPTEMbER
Do školských lavíc zasadlo vyše 600 prváčikov

Tento rok do popradských škôl nastúpilo 674 prváči-
kov. Pre každého z nich vedenie mesta tak, ako po minulé 

roky, pripravilo balíček so škol-
skými potrebami v  celkovej 
hodnote 30 €. ZŠ s MŠ na Va-
gonárskej ulici získala titul Naj-
športovejšia škola mesta Po-
prad. Toto ocenenie i  víťazný 

pohár prevzala z rúk primátora pri slávnostnom otvorení 
nového školského roku riaditeľka školy.

14. SEPTEMbER
FS Vagonár uspel v brazílii

Popradský Folklórny súbor Va-
gonár sa zúčastnil Majstrovstiev 
sveta organizácie FIDAF v  meste 
Nova Prata v Brazílii. V konkurencii 
súborov z Bolívie, Paraguaja, Chile 
či Botsvany sa vôbec nestratil, ba 
práve naopak. Jediný zástupca 
Európy na 19. ročníku tohto medzinárodného folklórne-
ho festivalu získal palmu víťazstva. Po návrate členov sú-
boru do Popradu, primátor odovzdal vedúcemu ďakovný 
list a celému Vagonáru zablahoželal.

18. SEPTEMbER
Športový deň seniorov

Mesto pre seniorov zorganizovalo už 23. ročník podu-
jatia s výstižným názvom „My na to máme“, ktorého ini-

ciátorom bol už pred rokmi 
primátor Anton Danko. V  po-
pradskej Aréne si seniori nielen 
zašportovali, ale sa aj dobre 
zabavili. Celým programom ich 

zábavnou formou sprevádzal popradský herec a mode-
rátor Michal Novák. Aj napriek svojmu veku sa mnohí se-
niori udržujú vo vynikajúcej kondícii, veď na športovom 
dni sa ich zišlo viac ako 300.

28. SEPTEMbER
Nový zákon priniesol zjednosmernenie niektorých 
ulíc v Poprade

Vzhľadom na novelizáciu zákona č.  8/2009 
Z. z. o cestnej premávke a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov súvisiacich so zákazom stá-
tia vozidiel na chodníkoch od 01. 10. 2023, zjed-
nosmernilo mesto Poprad ulice Chalupkova, 
Palárikova, Prešovská, Liptovská a Stavbárska.

FOTO: mesto Poprad, Jana Pisarčíková
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19. OKTóbER
Tretí vek sa zabával

Mesto Poprad zorganizovalo už po 27. krát veľké spolo-
čenské podujatie pre popradských seniorov pod názvom 

Tretí vek sa zabáva. V spoločenskej 
sále Reštaurácie Kaskáda Matejovce 
sa zišlo 280 seniorov zo siedmich 
denných centier, ako aj z  Cen-
tra sociálnych služieb v  Poprade. 
Nechýbali ani zástupcovia Únie ne-
vidiacich a slabozrakých Slovenska, 

Slovenského zväzu telesne postihnutých Poprad, či Ob-
čianskeho združenia Žirana.

25. OKTóbER
Nové moderné workout ihrisko

Na sídlisku Juh 3 vo vnútrobloku pri ZŠ Jarná 
so vstupom od Ul. Novomeského, prestrihli pásku na no-
vom workoutovom ihrisku 
pre zábavu, cvičenie, oddych 
a  rekreáciu. Ihrisko sa skladá 
z  prvkov pre zlepšenie fyzic-
kej aktivity či na zvýšenie po-
hyblivosti. Oceľová cvičebná 
konštrukcia umožňuje nácvik 
základných pohybových vzorov ako je visenie, rúčkova-
nie, zhyby, šplhanie a ďalšie všestranné pohybové zruč-
nosti.

9. NOVEMbER
bezbariérový prístup na radnici v Strážach

Novinkou v  mestskej časti Stráže sa stal schodolez, 
ktorý mesto Poprad zabezpečilo pre obyvateľov a  náv-

števníkov tamojšej radnice. Zvlášť 
pre tých, ktorí navštevujú spo-
ločenské podujatia, či divadelné 
predstavenia v  divadelnej sále, 
ktorá sa nachádza na poschodí 
tohto objektu. Predmetné zaria-
denie uľahčuje prekonanie bariér 

najmä imobilným obyvateľom, medzi ktorými je aj veľký 
počet seniorov.

16. NOVEMbER
Priletel symbol Vianoc

Prílet Anjela bol tento rok 
veľmi rýchly. Dobré poveter-
nostné podmienky rozhod-
li o  urýchlení akcie a  za pár 
minút bol anjel umiestnený 
do stredu kruhového objazdu. 
Ligotavý symbol Popradských 
Vianoc priletel do nášho mesta 
už po 15. krát tradične vrtuľní-
kom a priniesol všetkým sprá-
vu o tom, že najkrajšie sviatky 
roka sa blížia.

Vzácne návštevy na úrade
Na pôde mestského úradu sa uskutočnilo počas 

roka viacero významných návštev.

Ako prvý už 10. januára zavítal generálny konzul 
Slovenskej republiky v  Krakove Tomáš Kašaj. Cie-
ľom stretnutia bolo zintenzívniť už existujúce vzťa-
hy s poľskými partnermi, nájsť prieniky spolupráce 
v rôznych oblastiach, a to napríklad vo sfére podni-
kania, športu alebo kultúry.

- V polovici marca Poprad navštívil vysoký komi-
sár OSN pre utečencov bulent Peker spolu s vedú-
cou kancelárie UNHCR v  Košiciach Oanou Curtiss, 
expertom na ochranu detí UNICEF Elvirom Mu‑
sim a  Samanthou bernasovskou z  tímu ochrany 
pre utečencov. Dôvodom ich návštevy bolo poďa-
kovanie vedeniu nášho mesta za podporu, ktorú po-
skytlo utečencom.

- 30. marca mesto navštívila delegácia z Úradu 
vlády Slovenskej republiky vedená splnomocnen-
com pre rómske komunity jánom Herom. Odbor-
ní zamestnanci mestského úradu odprezentovali 
splnomocnencovi Jánovi Herovi stav pripravenosti 
projektov súvisiacich so zlepšením života rómskej 
komunity v meste Poprad.

- 26. júla na pôde mestského úradu prednosta 
Adrián Kromka privítal vzácnu návštevu - archivá-
rov a historikov z Poľska na čele s riaditeľkou archí-
vu Poľskej akadémie vied (PAN  – Polska Akademia 
Nauk) vo Varšave Hannou Krajewskou. Na stretnutí 
nechýbala ani vedúca Štátneho archívu v  Prešove, 
pracovisko v Poprade, Zuzana Kollárová. Hlavnou 
témou tohto neformálneho stretnutia bol nový 
projekt, ktorého hlavným cieľom je prehlbovanie 
slovensko -poľských vzťahov.

- Samosprávy potrebujú mať svoju istotu a  sta-
bilný rozpočet, ktorý sa nemení pod politickým tla-
kom. Na tomto sa zhodli 23. augusta na spoločnom 
stretnutí v  Poprade primátor mesta Anton Danko 
a  bývalý riaditeľ ústrednej kancelárie Združenia 
miest a  obcí Slovenska Michal Kaliňák. Spoločne 
hovorili o možnostiach pomoci samosprávam.

- Predposlednú októbrovú stredu sme v meste 
privítali vzácnu návštevu zo susedného Poľska. Pra-
covného rokovania s  primátorom mesta Antonom 
Dankom a  prednostom MsÚ Adriánom Kromkom 
sa zúčastnil honorárny konzul Slovenskej republi-
ky vo Wroclawe Maciej Kaczmarski spolu s hono-
rárnym konzulom SR v  Zakopanom Wieslawom 
Wojasom. Zo záverov stretnutia sa potešili hlavne 
budúci popradskí vysokoškolskí študenti. Záujemco-
via o štúdium na niektorej z vysokých škôl vo Wroc-
lawe budú môcť poberať štipendium vo výške 300-
500 € vďaka fondu, ktorý na tamojšom konzuláte 
založil práve honorárny konzul pán Kaczmarski.
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Na úvod zastupiteľstva právny a  majet-
kový odbor mestského úradu predložil 
bod, ktorý sa týkal zmien v rokovacom 

poriadku. Po novom budú mať poslanci v rám-
ci diskusie viac času na vyjadrovanie myšlie-
nok. Predtým mali možnosť využiť diskusný 
príspevok dvakrát po päť minút. Tentokrát to 
bude trikrát v rovnakom čase. Pridaná bola aj 
ďalšia zmena. A to v prípade, ak poslanec na-
vrhne bod na doplnenie do programu, bude 
mať 5 minút na to, aby si ho obhájil. Riešili aj zá-
sady odmeňovania poslancov a členov komisií, 
ktorí nie sú poslancami. V  tomto prípade bol 
zjednotený postup v tom, že dokladom bude 
zápisnica a prezenčná listina zo zasadania.
Zásady prenájmov

Po sérii vecných bremien sa poslanci zao-
berali návrhom zásad prenájmu nebytových priestorov 
vo vlastníctve mesta Poprad. Schválili aktualizáciu kon-
cepcie rozvoja mesta Poprad v tepelnej energetike. Od-
hlasovali tiež návrh na schválenie zvýšenia mesačného 
nájmu v  bytoch v  bytových domoch na uliciach Rázu-
sova, Továrenská štvrť, Levočská, Štúrova a Suchoňova. 
Nájmy budú zvýšené na uliciach Rázusova a Továrenská 
štvrť o jedno percento, na Levočskej o 1,5 percenta, o 2,5 
percenta na Štúrovej ulici a o 2 percentá na Suchoňovej. 
Poslanci schválili aj Požiarny poriadok mesta Poprad, kde 
sú vymedzené kompetencie dotknutých osôb.
Školstvo

Po týchto bodoch prišlo na pretras školstvo. Ak 
chce mesto zachovať doterajšiu úroveň výchovno-
-vzdelávacieho procesu, modernizovať školy a školské za-
riadenia, uhrádzať faktúry za energie, prispievať na platy 
kvalifikovaných zamestnancov, bolo nevyhnutné pristú-
piť k zvýšeniu poplatkov od zákonných zástupcov, ktoré 
poslanci schválili. Ako uviedol odbor školstva, dôkladne 
prehodnotili všetky možnosti, aby sa nenarušila prevádz-
ka škôl a školských zariadení a taktiež nezaťažil rodinný 
rozpočet. Aktualizácia všeobecno -záväzného nariadenia 
hovorí o navýšení mesačných príspevkov za pobyt die-
ťaťa v materskej škole, v školskom klube detí, za štúdium 
v  základnej umeleckej škole (od prvého januára 2024) 
a na činnosť v centre voľného času (od septembra 2024). 
Tento návrh na zvýšenie príspevkov vychádza z nárastu 
cien energií, dodávky tepla, zvyšovania miezd všetkých 
zamestnancov školstva. Poslanci odsúhlasili aj úhradu 

nákladov, výšky príspevku na režijné náklady a podmien-
ky úhrady v školskej jedálni a vo výdajnej školskej jedálni. 
Zníženie členského do OOCR

Zastupiteľstvo prijalo aj Všeobecne záväzné nariade-
nie mesta o Trhovom poriadku na Trhovisku na sídlisku 
Juh III. Zmena sa týkala navýšenia cien za trhové miesta.

Poslanci schválili zmenu sadzby dane pre jednot-
livé druhy záberov verejného priestranstva o 30 per-
cent. Ďalej sa poslanecké fórum zaoberalo navýšením 
úhrad za poskytovanie sociálnych služieb. Takmer všetci 
poslanci sa zdržali hlasovania a bodom sa budú zaoberať 
opätovne na ďalšom zasadaní.

Riešil sa aj členský príspevok mesta Poprad do Oblast-
nej organizácie cestovného ruchu Región Vysoké Tatry. 
Mesto navrhlo znížiť členské o  50  tisíc eur, čo poslanci 
prijali. Podaná bude tiež žiadosť o poskytnutie dotácie 
na reštaurovanie sgrafitovej výzdoby fasády meštianske-
ho domu na námestí v Spišskej Sobote.

Vyššie poplatky za odpad i dane

Vyššie poplatky schválili aj za komunálny odpad. 
Zo sadzby 0,100 € za osobu a kalendárny deň na sadzbu 
0,136 € za osobu a kalendárny deň. Pre porovnanie, pokiaľ 
sme v roku 2023 platili za odpad ročne na osobu 36,50 €, 
v  roku 2024 to bude 49,77 €. Rokovalo sa aj o  zvýšení 
miestnych daní. Viceprimátor Štefan Pčola navrhol oslo-
bodiť od dane z ubytovania deti do 7 rokov. Jeho návrh 
prešiel. A rovnako aj celý návrh o zvýšení daní.

Posledné zasadanie 
zastupiteľstva 
v starom roku

Druhú decembrovú stredu sa 
poslanci mestského zastupiteľstva 
stretli na šiestom riadnom 
rokovaní MsZ. Najdôležitejšou 
témou zasadania bol schválený 
rozpočet mesta. Schválené boli 
vyššie poplatky za odpad i dane. 
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Schválili rozpočet
Potom poslanci prešli k  najdôležitejšiemu doku-

mentu – rozpočtu mesta Poprad na rok 2024 s výhľa-
dom na roky 2025-2026. Ekonomické oddelenie MsÚ 
pripravilo rozpočet na rok 2024 ako vyrovnaný v celko-
vej hodnote 74  715  000 €. Návrh rozpočtu bol schvá-
lený. Na záver zastupiteľstva do rokovacej miestnosti 
prišli aj obyvatelia Matejoviec. Dôvodom bolo preroko-
vanie petície proti plánovanej výstavbe „Centra ener-
getického a biologického zhodnotenia odpadu.“ Slovo 
dostali Matejovčania i riaditeľ spoločnosti Brantner Po-
prad, s. r. o.

Príjemným spestrením bolo vystúpenie detí 
z  Detského folklórneho súboru Letnička, ktorý prišiel 
poslancom i vedeniu mesta zavinšovať krásne Vianoce. 
Poslanci sa na prvom novoročnom zasadaní zastupiteľ-
stva stretnú 22. 2. 2024. (jp)

Viac ako tisícka starostov a primátorov z celého Slovenska sa ziš-
la v Poprade. Všetkých v Aréne privítal primátor mesta Poprad 
Anton Danko spolu s prednostom mestského úradu Adriánom 

Kromkom. „Pre každého primátora je cťou, ak sa práve v jeho meste 
zorganizuje podujatie takéhoto rangu. Obzvlášť, ak ide o vôbec his-
toricky prvý kongres takýchto rozmerov za účasti nielen mnohých 
ministrov vlády Slovenskej republiky, ale aj druhého najvyššieho 
ústavného činiteľa, predsedu NR SR Petra Pellegriniho. Touto ces-
tou chcem poďakovať pánovi ministrovi Richardovi Rašimu za ten-
to skvelý nápad a voľbu miesta konania kongresu práve v Poprade. 
Veľmi si to vážim,“ povedal primátor Anton Danko.

Ako informovali na tlačovej konferencii Richard Raši spolu s pred-
sedom parlamentu Petrom Pellegrinim (obaja HLAS -SD), vláda pri-
pravuje veľké zmeny zákona o  verejnom obstarávaní a  chce tiež 
zmierniť byrokratické zaťaženie samospráv pri čerpaní eurofondov. 
V budúcnosti okrem iného rátajú aj s presunom pozemkov Sloven-
ského pozemkového fondu v  intravilánoch do vlastníctva miest 
a  obcí. Samosprávam chce vláda tiež poskytnúť budovy, ktoré už 
nepotrebuje – bezodplatne. V pláne tiež má zavedenie takzvaného 
rozpočtového minima. Samosprávam chce garantovať, že ich príjmy 
nikdy nebudú nižšie ako rok predtým. (jp)

Vláda sa stretla 
s predstaviteľmi 
samospráv
Druhý decembrový pondelok sa v popradskej 
Aréne uskutočnil celoslovenský kongres 
Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja 
a informatizácie SR. Predstavitelia vlády sa na ňom 
stretli s komunálnymi lídrami, aby odštartovali 
dialóg medzi vládou a samosprávami.
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Čo je Štátny fond rozvoja bývania (ŠFRb) a ako sa 
dajú jeho využitím získať peniaze?

„ŠFRB poskytuje štátnu podporu rozvoja býva-
nia formou výhodných dlhodobých úverov. Žiadosť 
podáva žiadateľ v  listinnej podobe ŠFRB prostredníc-
tvom mestského úradu v  sídle okresu podľa miesta 
stavby. Žiadosť je možné podať od 15 januára do 30. 
septembra príslušného kalendárneho roka. Žiadosť je 
po overení dokumentov na mestskom úrade do desia-
tich pracovných dní zaregistrovaná do systému elek-
tronického príjmu žiadostí a automaticky je vygenero-
vané poradové číslo žiadosti v celkovom poradovníku 
ŠFRB, ktorý žiadosť posúdi a oznámi žiadateľovi mož-
nosť poskytnutia podpory v zákonných lehotách. Tla-
čivá a zoznam príloh nájde žiadateľ na webovej stránke 
Štátneho fondu rozvoja bývania (www.sfrb.sk).“

Na aké použite je príspevok určený?

„Príspevok zo ŠFRB by mal zabezpečovať financo-
vanie obstarania bytu a  rodinného domu pre fyzické 
osoby. Využiť sa môže tiež na obnovu bytových domov 
formou poskytovania výhodných dlhodobých úverov. 
Podporu môžu teda ľudia využiť na obstaranie bytu 
alebo rodinného domu, obnovu bytovej budovy, vý-
stavbu a kúpu nájomných bytov a výstavbu a obnovu 
zariadenia sociálnych služieb.“

Kto môže o príspevok požiadať?

„O  príspevok môžu požiadať manželia do svojich 
tridsiatich piatich rokov, manželia s  maloletým dieťa-
ťom vo veku do šesť rokov, mladomanželia, mladí, kto-
rí opustia detské domovy, ťažko zdravotne postihnuté 
osoby i osamelí rodičia. O podporu môže tiež požiadať 
správca zastupujúci vlastníkov bytov , ale aj iné práv-
nické osoby a obce.“

Ako a čím je možné ručiť?

„Pri výstavbe rodinného domu je možné ručiť vý-
hradne nehnuteľnosťou v  hodnote najmenej 1,3 ná-
sobku požadovaného úveru. U  odchovanca a  ťažko 
zdravotne postihnutej osoby je to 1,0 násobok po-
žadovaného úveru. Po skolaudovaní financovanej 
nehnuteľnosti sa úver zabezpečuje nehnuteľnosťou, 
na ktorú bol poskytnutý. Pri kúpe sa ručí touto nehnu-
teľnosťou.“

Na koľko rokov je možné si peniaze požičať, res‑
pektíve aká je lehota splatnosti príspevku zo Štát‑
neho fondu rozvoja bývania?

„Pokiaľ peniaze zo ŠFRB získa fyzická osoba, je leho-
ta splatnosti do 65 rokov veku žiadateľa. Ak ide o pe-
niaze na obnovu bytového domu, je to maximálne 
na dvadsať rokov.“

Aké iné výhody môže poskytnúť Štátny fond roz‑
voja bývania?

„ŠFRB môže na základe požiadania odpustiť 2 000 € 
z  poskytnutého úveru, ak sa žiadateľovi narodí dieťa 
a dožije sa aspoň jedného roku veku alebo si žiadateľ 
dieťa osvojí a žije s ním v spoločnej domácnosti aspoň 
jeden rok.“

Aký príjem musí mať navrhovateľ?

„Maximálny príjem nesmie prevýšiť 5-násobok ži-
votného minima za predchádzajúci kalendárny rok 
na domácnosť žiadateľa. Minimálny príjem sa vypočíta 
za predchádzajúci kalendárny štvrťrok a musí byť mini-
málne vo výške 1,3 násobku životného minima domác-
nosti, a  to po odpočítaní iných záväzkov a  mesačnej 
splátky požadovaného úveru.“

 JUDr. Adrián Kromka
 prednosta MsÚ Poprad

Sme tu pre vás. Riešime vaše podnety a snažíme 
sa, aby bolo mesto Poprad tým najlepším miestom 
pre život. Sme otvorená samospráva, ktorá rada s ľuď-
mi komunikuje. V rubrike Poprad radí... vám pred-
nosta mestského úradu JUDr. Adrián Kromka priná-
ša odpovede na často kladené otázky Popradčanov 
z jednotlivých oblastí. V tomto čísle Vám prinášame 
odpovede na otázky týkajúce sa príspevku zo Štátne-
ho fondu rozvoja bývania.  
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Vo vnútri to voňalo novotou. Pripravené nové izby, 
spojovací priestor medzi dvomi časťami nocľahár-
ne, sprchy, záchody i  toaleta pre imobilných. Vý-

dajňa stravy i  jedáleň. Začiatkom júna sa naplno začali 
práce na rekonštrukcii nocľahárne pre ľudí bez domova. 
Poslednú novembrovú stredu bola uvedená do užíva-
nia. „Poprad je špecifický v tom, že je chladným mestom. 
Je našou povinnosťou postarať sa o  ľudí, ktorí stratili 
strechu nad hlavou. Prebehla zásadná rekonštrukcia, 
nocľaháreň sa prestavala z vnútra i z vonku, budova je 
zateplená, sú tu nové podlahy, stropy. Myslím si, že člo-
vek, ktorý sa tu ocitne, bude mať slušné bývanie,“ pove-
dal primátor mesta Poprad Anton Danko.

Vždy pomôcť

To, že rekonštrukcia prispeje k zvýšenému štandardu 
ubytovania, potvrdila aj vedúca sociálneho odboru MsÚ 
Poprad Petra Závacká. „Myslím si, že po 20 rokoch mô-
žeme byť spokojní. Tak, ako je dôstojná kvalita sociálnej 
služby, tak už sú na to aj dôstojné prevádzkové pod-
mienky,“ povedala. V rámci sociálnych služieb pracuje už 
tridsať rokov a ako hovorí, pomáhať ľuďom bez domova, 
má význam. Spomenula si na príbeh jednej pani, kto-
rá prišla do nocľahárne. „Kvôli alkoholu sa jej rozpadlo 
manželstvo, deti išli do detského domova a  ona prišla 
k  nám. Na fotke na občianskom bolo jasné, že to bola 
veľká dáma. Po príchode tu si žiaľ vyberala partnerov, 
ktorí ju iba ťahali na dno. Pomohli sme jej oslobodiť sa 
od nich a po jednom protialkoholickom liečení sa posta-
vila na vlastné nohy. Dnes funguje, pracuje, má byt, žije 
vo Svite. Je to pre nás motivácia, že to stále ide. Vždy sme 

boli sklamaní, keď sa k nám človek vrátil, lebo opäť spa-
dol na dno. Ale ak človek chce prijať našu pomoc, sme tu 
na to, aby sme mu pomocnú ruku podali aj päť či šesť-
krát,“ dodala Závacká.

Niekoľkonásobný stavebný dozor

Mesto malo v tomto projekte 5 percentnú účasť. Zvy-
šok stavby bol financovaný z prostriedkov Európskej únie. 
Celkovo stála rekonštrukcia nocľahárne 488 011,85 €. Aj 
napriek nestabilnému počasiu, sklz firmy pri odovzdáva-
ní stavby bol minimálny. „Stavbu sme odovzdali presne 
11. novembra. Zaujímavosťou bolo, že rekonštrukciu 
sme realizovali počas plnej prevádzky, klienti sa tu pohy-
bovali, a teda doslova sa nám pozerali na ruky. Mali sme 
teda niekoľko stavebných dozorov,“ zasmial sa Radomír 
Habas, konateľ firmy Alkon SV, s. r. o. Vyskytli sa aj neoča-
kávané udalosti, ktoré bolo potrebné riešiť. „Hlavne čo sa 
týka základových konštrukcií. Museli sme zatepľovať aj 
spodnú stavbu. Projekt riešil čiastočnú výmenu omietok, 
no bolo potrebné meniť ich takmer na všetkých stenách, 
stropy boli v  inom stave a podobne,“ povedala vedúca 
odboru výstavby Kristína Horáková.

V  Poprade sa počet ľudí, ktorí nemajú strechu 
nad hlavou, v posledných rokoch nezvýšil. Aj keď stav-
ba na Levočskej ulici nesie názov nocľaháreň, a teda by 
mala slúžiť len na prenocovanie, mesto k tomu pristupu-
je inak. „Máme nepretržitú prevádzku,“ dodáva Závacká. 
Kapacita zariadenia je 35 ľudí, v krízových situáciách sa 
ale vie navýšiť až na 43.

 Jana Pisarčíková

Hlavy 
skláňajú 

vo vynovenej 
nocľahárni 

V tom najvhodnejšom čase, keď teplomer von začal ukazovať čísla pod nulou, primátor mesta 
Poprad Anton Danko prestrihol pásku na vynovenej nocľahárni na Levočskej ulici.
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Vekom starenka, no duchom mladica. 
Presne takto by sa dala opísať Súkrom-
ná stredná odborná škola služieb v  mestskej 

časti Poprad  – Veľká. Založená bola ako jedna z  pr-
vých škôl na Spiši po vzniku prvej Československej 
republiky pod názvom Učňovská škola v Poprade. Jej 
história sa začala písať od školského roku 1923/1924. 
Od prvopočiatku bola zameraná na prípravu žiakov 
v oblasti služieb. Už prvých 51 učňov sa pripravova-
lo pre profesie klampiar, krajčír, obuvník, stolár, elek-
trikár a  iné. V  tomto školskom roku teda slávi svoju 
storočnicu. Žiaci i  pedagógovia pri tejto príležitosti 
pripravili viacero zaujímavých aktivít, ako napríklad 
100 ročný beh, 100 výziev, 100 dobrých skutkov. Se-
niorom z Centra sociálnych služieb v Poprade študen-
ti odniesli a darovali 100 kvetov. „Cieľom bolo priblížiť 
svety dvoch generácii. A upozorniť na potreby staršej 
generácie, ale aj úcty, vďaky a pomyselného spojenia 
medzi staršou generáciou, ktorá vytvorila podmien-
ky, ktoré my dnes využívame,“ priblížila riaditeľka 

školy Mária Krempaská. Pre ďalšie generácie, ktoré 
prídu po nich, sa rozhodli zakopať časovú schránku. 
„Bude pre nich odkazom. Bol to spontánny nápad, 
vložili sme tam potreby typické pre súčasnú dobu 
a mládež. Bol tam USB kľúč, fotografie zo súčasnosti, 
vložená denná tlač a drobné predmety, ktoré symbo-
lizujú aktuálnu dobu a problémy mladých. Symbolic-
ky sme to spojili s vysadením stromu,“ dodáva riadi-
teľka. Mnohé podujatia, ktoré vymysleli, boli spojené 
s dobrými skutkami. „Chceme takto upozorňovať žia-
kov, že nie je dobré, aby mysleli iba na seba, ale aby 

pozerali aj na širšie okolie a  spájali sa 
s ľuďmi okolo. Neexistuje predsa krajší 
čin ako čin dobrosrdečnosti, nezištnej 
pomoci a  presne k  tomu ich chceme 
viesť.“

Záujem o remeslá stúpa

Ako riaditeľka povedala, záujem 
o  remeselné odbory sa v  poslednom 
čase značne zvyšuje. „Možno je to aj 
trhom práce, ktorý sa mení a  odchá-
dza z neho generácia starých, dobrých 
remeselníkov. Murári, tesári i kaderníč-
ky začínajú byť poriadne vyhľadávaní 

Významné 
výročia škôl 

v Poprade  
Škola, to nie je len budova 

s veľkými oknami. Je to domov 
múdrosti a krásnej i keď tak rýchlo 
pominuteľnej mladosti. Dve školy 

na území nášho mesta v tomto 
školskom roku slávia veľké výročia. 

Jedna nesie na svojom chrbte sto 
krížikov, druhá o polovicu menej.

Škola vo Veľkej kedysi

100 kvetov pre seniorov
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a  konečne aj dobre zaplatení,“ konštatuje. Na záver 
vyslovila svoje najväčšie prianie. „Aby sme boli všetci 
zdraví a mohli sme odvádzať kvalitnú prácu. Pre roz-
voj školy je dôležitá aj spoločenská situácia a posta-
venie školstva v  celospoločenskom systéme. Mojím 
úprimným želaním je, aby školstvo bolo podporova-
né, aby sme mohli mať podmienky na výchovu sluš-
nej mladej generácie,“ uzavrela.

50 rokov Komenského školy

Aj pre, o polovicu mladšiu sestru, Základnú školu 
s  materskou školou na Komenského ulici v  Poprade 
sa všetko nesie v znamení osláv. „Škola oslavuje 50. 
výročie v  podstate celý školský rok,“ hovorí Monika 
Strnková, riaditeľka ZŠ s MŠ Komenského. Školu sta-
vali v rokoch 1969 - 1973. Na dokončovacích prácach 
sa podieľali učitelia i rodičia, a tak 
dňa 03.  09.  1973 sa ju po takmer 
štvorročnom úsilí podarilo do-
končiť na vtedy mladom sídlisku 
Západ  II. V prvom školskom roku 
prekročilo brány novej školy 572 
žiakov. Už roky sa profiluje ako 
športová škola. V  oblasti basket-
balu patrí určite medzi najlepšie 
na Slovensku.

Charlieho továreň na čokoládu

„V  rámci osláv výročia sme 
vyzdobili školu, pripravili bul-
letin a  uskutočnila sa aj sláv-
nostná akadémia s  veľmi pek-
ným programom,“ vymenovala 

Strnková. Program akadémie pozostával z  viacerých 
častí. „Ďakovania, príhovorov, krátkych filmov, spo-
mienok bývalých žiakov, ale aj z  našich spomienok 
na zamestnancov, ktorí už nie sú medzi nami. Žia-
ci našej školy si pripravili program podľa rozprávky 
Charlieho továreň na výrobu čokolády.“ Najväčším 
želaním riaditeľky školy je, aby si udržala získané dob-
ré meno. „Želám jej šikovných a  zvedavých žiakov, 
ktorí budú mať neskutočné množstvo otázok a budú 
dychtiť po okolitom svete, ktorý je pre nich budúc-
nosťou. A  taktiež dobrých a  kvalitných pedagógov, 
usilovných nepedagogických zamestnancov, spokoj-
ných rodičov, partnerov a priateľov školy, ktorí budú 
hrdí na to, že sú jej súčasťou,“ uzavrela.

 Jana Pisarčíková 

Oslava výročia Komenského školy

Charlieho továreň na čokoládu
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Donedávna bol dekanom v  Kežmarku, v  októbri 
2023 oficiálne zaujal miesto na Spišskej Kapitule 
po zosnulom biskupovi Štefanovi Sečkovi. Fran-

tišek Trstenský sa stal v poradí 15. spišským biskupom. 
V obradnej sále mesta Poprad ho prijal primátor mesta. 
Vo svojom príhovore primátor okrem iného ocenil aj 
to, že jeho menovanie do funkcie sa uskutočnilo v po-
pradskej Konkatedrále Sedembolestnej Panny Márie 
a  nie v  sídle diecézy  – Spišskej kapitule, ako to bolo 
doteraz zvykom. Spomenul aj fakt, že už na druhý deň 
prvé služobné kroky Otca biskupa Trstenského viedli 
do Kostola sv. Cyrila a Metoda na sídlisku Juh, kde vys-
luhoval sviatosť birmovania. „Menovanie mladého bis-
kupa predznamenáva dôležitosť priblíženia kresťan-
ských hodnôt predovšetkým dnešnej mladej generácii, 
ktorá sa v procese svetovej globalizácie stretáva s pre-
nikaním rôznych kultúr a  ich vzájomným pôsobením 
tak, ako nikdy predtým. Som presvedčený o tom, že Vy 
vydržíte všetky nástrahy tejto doby v záujme zachova-
nia viery, nádeje a lásky. Ľudstvo dnes veľmi potrebuje 
takých pastierov ducha, akým ste Vy,“ povedal vo svo-
jom príhovore popradský primátor.

Trstenský: Nechcem byť sviatočným biskupom

Celé prijatie sprevádzalo hudbou ženské komorné 
hudobné zoskupenie La Speranza. Jeho excelencia 
Otec biskup poďakoval primátorovi za prijatie a  ako 
povedal, cíti záväzok venovať svoju pozornosť farnos-

tiam vo všetkých častiach Popradu po duchovnej i pas-
toračnej stránke. Ako dodal, primátor má svoje insígnie 
a  biskup svoj kríž. „Teda obaja máme svoje poslanie 
a pre spoločnosť bude veľmi užitočné, ak to poslanie, 
ktoré sme prijali, budeme vykonávať najlepšie ako 
dokážeme. O  to sa treba usilovať.“ Do Popradu pri-
šiel preto, lebo považuje za veľmi dôležitú spoluprácu 
miestnej cirkvi so svetským prostredím. „Poprad je veľ-
ké mesto, býva tu mnoho ľudí a premýšľam nad tým, 
ako práve toto veľké spoločenstvo osloviť. Rád chodie-
vam medzi ľudí, pretože biskup nemá čakať, kým ľudia 
prídu za ním. Nechcem byť len sviatočným biskupom, 
ktorý príde len keď je vo farnosti birmovka alebo iná 
sviatosť,“ dodal Otec biskup. Ako sme sa v  Poprade 
dozvedeli, so svojou novou pozíciou v hierarchii cirkvi 
sa ešte stále zoznamuje. „Je to náročné. Potrebujem sa 
oboznámiť so všetkým, čo bude mojou úlohou. Ale ve-
rím, že s Božou pomocou sa dá ísť touto cestou.“

 Jp, red.

Poprad 
navštívil nový 

spišský biskup
Prvý decembrový pondelok sa v obradnej sieni 

mesta Poprad uskutočnila milá slávnosť. Primátor 
Anton Danko prijal novovymenovaného biskupa 

Spišskej diecézy Františka Trstenského. Otec 
biskup sa prijatiu potešil a ako povedal, biskup 

by nemal čakať na to, kým ľudia prídu za ním. 
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Práve primátor prišiel v  roku 2003 s  myšlienkou 
spríjemniť ľuďom bez domova Vianoce. Získal 
pre ňu láskavých donorov, ktorí celé roky finanč-

ne túto akciu zastrešujú takže z prostriedkov mesta sa 
neminie ani jedno euro. " My sme pre týchto ľudí akoby 
náhradná rodina. Sociálny odbor sa naozaj stará o ľudí 
bez domova. Ja si uvedomujem, že práve Vianoce sú 
pre nich najťažším obdobím roka, pretože všetci sa 
stretávame so svojimi rodinami a oni to šťastie nema-
jú,“ povedal primátor.

Pripravili obed i darčeky

V jedálni Slovenského Červeného kríža na Baníckej 
ulici v Poprade teda 24. decembra prestreli a pripravili 

štedrovečerný obed. Desiatky porcií boli navarené nie-
len pre občanov bez prístrešia zo Zariadenia sociálnych 
služieb, ale aj pre ostatných ľudí bez domova v meste.

Okrem štedrovečerného menu, ktoré pozostávalo 
z oblátok, ovocia, koláčov, kapustnice, šalátu a rybieho 
filé, bol pre každého pripravený pod vianočným strom-
čekom aj balíček, v ktorom si našli ponožky, čiapku, ru-
kavice, termoprádlo, uterák, ale aj potraviny, hygienic-
ké potreby a sladkosti. Life Academy ľuďom bez domo-
va dala do daru televízor. 

 (Red., jp)

Vianoce pre ľudí bez domova
Na Štedrý deň mesto 
už tradičnepripravilo 
pre ľudí bez domova 

štedrovečerné menu. 
Podával im ho primátor 

mesta Anton Danko 
spolu s manželkou 

Jaroslavou.
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Svoju lásku našli v  klasickej hudbe, v  muzikálo-
vých no i v moderných melódiách. Hneď dva roky 
po tom ako vznikli, svojím umením reprezentovali 

Slovensko na Britskej ambasáde. Úsmevy, jemné tóny 
a  dobrú náladu rady rozdávajú na rôznych poduja-
tiach, plesoch, akadémiách, koncertoch, vernisážach, 
firemných akciách, či v kostoloch, na sobášoch, svätých 
omšiach a podobne. La Speranza pokrstila svoje prvé 
cédečko počas programu v  Dome kultúry s  názvom 
Svet nádej má. „Celý album sme nahrali iba za jeden 
jediný víkend, no trvalo nám dva roky, kým sme naň 
nazbierali peniaze a kým sa ho skutočne podarilo vy-
dať. Vzniklo výberom najlepších skladieb, ktoré sme 
hrávali za obdobie asi desiatich rokov,“ hovorí Gabrie-
la Leštachová Rošková z La Speranza. Cédečko vzniklo 
vďaka podpore sociálneho a kultúrneho fondu.

Dreams come true

Názov ich prvotinky  – Dreams come true vznikol 
podľa členiek skupiny absolútne náhodne. „Keď sme 
vyberali skladby, ktoré budú na cédečku, tak dopredu 
nám akosi neprišlo na um, že album bude potrebovať 
aj nejaký názov. Mysleli sme si, že si naň napíšeme La 
Speranza a  bude to vybavené. Názov Dreams come 

true, ktorý sme zvolili, nám prišiel taký najsymbolic-
kejší. V preklade to znamená, že sny sa plnia a aj nám 
sa vydaním tohto albumu splnil sen. Možno aj celoži-
votný. Je to názov, ktorý vypovedá o všetkom. A aj jed-
na zo skladieb na albume je práve Dreams come true,“ 
dodáva.

La Speranza 
oslávila výročie, 

pokrstila 
cédečko 

La Speranza. Popradské ženské zoskupenie 
piatich šarmantných dám, ktoré nespája iba 
láska k hudbe, ale aj dlhoročné priateľstvo. 
Zoskupenie vzniklo v lete pred desiatimi 
rokmi. Druhý decembrový piatok počas 
programu s názvom Svet nádej má pokrstili 
svoje historicky prvé cédečko. Svedkovia 
krstu si vypočuli hlboké texty, zamyslenia 
sa nad krásou a láskou, dobrom a nádejou 
a v neposlednom rade krásnu hudbu.
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O pesničkách hlasovali

La Speranza sa venuje komerčnej prevzatej tvorbe. 
„Nemáme žiadne vlastné skladby. Keď sme vyberali 
pesničky na album, tak sme hlasovali a dostali sa tam 
tie, ktoré mali najviac hlasov. Ľudia tu nájdu sloven-
ské, svahilské i anglické pesničky,“ vymenovala. To, čo 
La Speranza vlastné má, je text k  skladbe Hallelujah. 
Pochádza z pera Tatiany Husárovej. „My jej hovoríme, 
že Tatranská Halleluja, lebo je tam oslava Tatier, nášho 
kraja a mesta,“ dodáva Gabriela.

Svet nádej má

Práve Tatiana Husárová si program krstu vzala 
pod svoju režisérsku taktovku. Počas kultúrneho veče-
ra s názvom Svet nádej má vystúpili na pódiu Domu 
kultúry umelci, ktorí boli akokoľvek prepojení s  tou-
to popradskou kapelou. Spoza hraníc nášho okresu 
v  programe účinkovali Michal Smetanka, Mária Gen-
čúrová a  Vladimíra Keselicová. Väčšinu vystúpení ale 
obstarali práve naši popradskí umelci. Obecenstvo 
tlieskalo Jánovi Profantovi, Jánovi Karabinovi, Karlovi 
Novotnému, Ivanovi Magyarovi, Vladovi Vaľkovi, Miriz-
me Kirkov, ale aj Miriam Trembáčovej, Jaroslave Dan-
ko, Dominike Goreckej, Tomášovi Hulkovi, Marekovi 
Vaščurovi či Štúdiu Balanse Evy Čapkovej a Love Mo-
vement zo ZUŠ na Štefánikovej ulici pod vedením Lívie 
Baselidesovej.

bozk do výšin

Album počas galavečera pokrstili naozaj netradič-
ne. Detským bozkom. Tejto úlohy sa zhostila Pavlín-
ka Čapková. Najprv hore k  oblakom vyslala básnič-
ku: „Pane dobrý na nebíčku, požehnaj každučkú 
skladbičku. Všetky tóny, všetky rýmy, nech sú ľudia 
lepší s nimi.“ A potom uštedrila albumu poriadne veľ-
ký a  horúci bozk. „Tento nápad sa mi veľmi páčil. Už 

od začiatku som vedela, že práve takto, 
bozkom, chcem cédečko pokrstiť. Vyslala 
som ho do neba, všetkým ľuďom, ale aj La 
Speranze,“ povedala Pavlínka. Tá je aj jed-
nou z baletiek štúdia Balanse, ktoré taktiež 
malo na pódiu svoje miesto. Predviedli 
choreografiu na pieseň The Rose. „Naše 
baletky boli celé v  bielom, predstavovali 
biele ruže, čistotu a jemnosť. A presne také 
sú naše deti. Krásne sa to zladilo. Jedno 
zapadlo do druhého tak, aby z piesne išlo 
srdce a  láska. Bolo to prepojenie čistého 
sveta detských duší a La Speranzy,“ vysvet-
lila Eva Čapková, vedúca klubu Balanse.

Umelkyne z  La Speranzy sa na záver 
nášho rozhovoru poďakovali mestu Po-
prad za spoluprácu a  podporu a  vyslovili 
ešte aj svoje ďalšie želania. „Chceli by sme, 
aby sa nám podarilo vydať ešte vianočné 

cédečko, aby naše priateľstvo pretrvalo, aby sme mali 
kde hrať, aby sme mali koho tešiť hudbou,“ uzavrela 
Gabriela Leštachová Rošková.

 Jana Pisarčíková

"NáZOV DREAMS COME
TRuE NáM PRIŠIEl NAjSyMbOlICKEjŠÍ.
V PREKlADE TO ZNAMENá, žE SNy SA 
PlNIA A Aj NáM SA VyDANÍM TOHTO 

AlbuMu SPlNIl SEN."
 Gabriela Leštachová Rošková 

La Speranza

Kto je La Speranza? 
Päť popradských dám, ktoré spája hudba už 10 

rokov. V zoskupení La Speranza účinkujú: Alena 
Stoklasová (spev), Gabriela Leštachová Rošková 
(flauta, vokály, perkusie), Silvia Franková (flauta, 
vokály), Júlia Dobáková (violončelo, vokály) a 
Zuzana Kosturko (klavír, organ, vokály). Hosťovať 
na ich vystúpeniach zvyknú klaviristky Perla Dan-
ková a Janka Rajštaterová.    

 (red.)
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O  Vianociach v  Poprade sa všade hovorí ako o najkrajších na Slovensku. V tomto roku bolo predvianočné obdobie v meste plné nielen krásnej vianočnej výzdoby, ale aj bohaté na rôzne poduja-tia. Deti najprv potešil putujúci Mikuláš na saniach, ktorý prešiel mestskými časťami. Následne na to rozsvietil spolu s primátorom popradskú výzdobu. Všetci sa už tešili na vianočný jarmok, ktorý tento rok doplnili aj kultúrne vystúpenia či pravá slovenská zabíjačka s dobrôtkami. Počas jarmoku na námestie prišlo zhruba 25 000 náv-
števníkov. Pripomeňme 
si Popradské Vianoce 
prostredníctvom fotore-
portu, ktorý sme pre vás 
pripravili. 

Popradské 
V ianoce 
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Udelením ceny prof. Martina Slivku chce Tatranská 
galéria v Poprade upozorniť slovenskú verejnosť 
na osobnosti, ktorých život a dielo bolo zasväte-

né vedeckému poznaniu, umeleckej tvorivosti a pod-
pore v  rôznych oblastiach kultúry. „Profesor Slivka 
pochádzal z  nášho regiónu, veľa pre neho urobil ako 
umelec, autor publikácií a  dokumentárnych filmov 
a rád sa tu vracal. Zachoval nám nesmierne bohatstvo 
vo filmovej podobe, ktoré z  našich končín už dávno 
zmizlo,“ objasnila riaditeľka Tatranskej galérie Anna 
Ondrušeková, ktorá je autorkou myšlienky a  scenára 
udeľovania ceny.

Ocenení boli…

V  tomto roku cenu dostali štyri osobnosti. Udele-
ná bola Štefanovi Kovaľovi, akademickému sochárovi 
za reštaurovanie množstva kultúrnych pamiatok na Spi-
ši, najmä mariánskych stĺpov  – Immaculát. „Udelenie 
tejto ceny je pre mňa veľkým prekvapením, pretože 
po cene od Prešovského samosprávneho kraja som už 
s nejakou ďalšou nerátal, ale samozrejme, všetky oce-
nenia potešia. Každý vo svojom živote by sa v staršom 
veku mal obzrieť za seba a sám zhodnotiť, čo za sebou 
zanechal. A ak niekto to moje úsilie ocení, o to viac som 
rád,“ povedal Kovaľ. Ďalšie dve ceny putovali dámam. 
Jedna ostala v  rukách Zuzany Kollárovej. Ocenili ju 
za bohatú výskumnú, autorskú a vydavateľskú činnosť 
pri vydávaní monografií o mestách a obciach na Spi-
ši. Je autorkou viac ako 50 kníh. „Je to pre mňa veľké 
ocenenie, pretože ide o  cenu p.  profesora Slivku. Keď 
som si tak zbilancovala celý svoj život, myslím si, že sa 
ráno môžem budiť s čistým svedomím. Pozrieť sa do zr-
kadla a povedať si, že sme toho pre spoločnosť odviedli 
dosť. V monografiách sme oprášili nielen históriu, ale 
aj mená mnohých veľkých ľudí. Bez našej mravčej prá-
ce by sa na nich zabudlo, a to ma tak hreje pri srdci,“ 
reagovala. Druhou ocenenou dámou bola Božena Ma-
lovcová. Cena jej bola udelená za bohatú výskumnú, 
autorskú a  vydavateľskú činnosť pri vydávaní mono-
grafií o mestách a obciach na Spiši (viac ako 40 kníh). 

„Dojalo ma to, 
pretože ako 
archivári sme 
vždy boli skôr 
vnímaní tak 
na okraji spo-
ločnosti. Hlav-
ne v  čase, keď 
som v  roku 1978 prišla do Popradu. Archív bol ešte 
v starých priestoroch. Až po jeho presťahovaní do Spiš-
skej Soboty sme dokázali poriadne vedecky pracovať, 
prijať vzácne návštevy, organizovať rôzne školenia 
a  pod. Z  nášho archívu sme v  podstate vybudovali 
vedeckú ustanovizeň. Som veľmi rada, že si to niekto 
všimol,“ zhodnotila. Ocenený bol aj Vincent Polakovič, 
a to za mimoriadny organizačný, donátorský a akvizi-
čný prínos pre výtvarné dianie na Slovensku, počína-
júc Žltým domom v  Poprade a  končiac Danubianou 
v  Bratislave  – Čunove. „Nemohol som tomu uveriť, 
pretože ja už 20 rokov žijem v  Bratislave. Myslel som 
si, že je to zo strany Tatranskej galérie nejaký vtip. Čím 
viac sa termín blížil, tým viac mi bolo jasné, že to asi 
myslia vážne. Som veľmi šťastný, že si rodáci na mňa 
po toľkých rokoch spomenuli,“ reagoval. Podobu toh-
toročnej ceny, ktorú si ocenení prevzali, dal akademic-
ký sochár Imrich Svitana. Symbolická postava predsta-
vuje výnimočné vlastnosti ocenených, a  to múdrosť, 
rozhľadenosť, empatiu a  lásku k  umeniu a  kultúrnym 
hodnotám na Slovensku. Jana Pisarčíková

Prevzali si Cenu 
Martina Slivku 

Tatranská galéria v Poprade sporadicky 
udeľuje Cenu prof. Martina Slivku 

so súhlasom jeho rodiny. Cena je vyjadrením 
úcty za prácu vykonanú v oblasti kultúry 

s prihliadnutím na teritórium podtatranskej 
oblasti, Spiša a Zamaguria, ktorý bol 

domovským regiónom prof. PhDr. Martina 
Slivku, DrSc.

FOTO:  Jana Pisarčíková
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O ocenených
Štefan Kovaľ

Štefan Kovaľ je slovenský akademický sochár, reštau-
rátor, kresliar i  monumentalista. Narodil sa 8. mája 1953 
vo Vyšných Ružbachoch, kde dodnes žije a  tvorí. Absol-
voval Strednú školu umeleckého priemyslu v  Bratislave 
(1969  – 1973). Už ako desaťročný mal možnosť celé leto 
pozorovať tvorbu majstrov sochárov v  rámci medziná-
rodného sochárskeho sympózia vo Vyšných Ružbachoch. 
Počas stredoškolského štúdia, keď pomáhal sekať sochy 
do kameňa, spolupracoval s umelcami zvučných mien ako 
Mária Bartuszová, František Patočka alebo Tibor Bátrfay. 
Po absolvovaní Akadémie krásnych umení vo Varšave, od-
boru sochárstvo a  reštaurovanie kamennej plastiky a  ar-
chitektonických článkov (1973 – 1978), sa ako jeden z mála 
mladých umelcov kvôli svojej láske k  domovine vrátil 
na Slovensko. Štefan Kovaľ dosiaľ zreštauroval množstvo 
sochárskych diel. Zachránil napríklad súsošie Najsvätejšia 
trojica v Hniezdnom, sochy evanjelistov Jána, Lukáša, Ma-
reka a Matúša i priečelie historického cintorína v Spišskej 
Novej Vsi. Zrekonštruoval mariánske stĺpy  – Immaculaty 
napr. v  Poprade  – Spišskej Sobote, Poprade  – Strážach, 
Ľubici, vo Vrbove či Spišskej Novej Vsi alebo aj stĺpy so so-
chou sv. Jána Nepomuckého na Mariánskej hore v Levoči 
a Spišskej Kapitule.

Zuzana Kollárová
PhDr. Zuzana Kollárová, PhD. sa narodila 29. apríla 1964 

v  Liptovskom Mikuláši. Základnú školu absolvovala v  Štr-
be, Gymnázium na Leninovom nábreží v Poprade (1978 – 
1982) a Filozofickú fakultu UPJŠ v Prešove, odbor slovenský 
jazyk – dejepis (1982 – 1987). V roku 1987 jej bol priznaný 
titul PhDr. na FF UPJŠ v Prešove a v  roku 2006 na Filozo-
fickej fakulte Univerzity Komenského v Bratislave obhájila 
dizertačnú prácu a nadobudla titul PhD. Pracovala ako uči-
teľka na ZŠ Fučíkova v Poprade. Od roku 1988 je pracovníč-
kou Štátneho archívu v Prešove, pracoviska Archív Poprad 
a od roku 2021 je jeho vedúcou. Od roku 2008 vedie štu-
dijný odbor Slovenské dejiny na Univerzite tretieho veku. 
Bola predsedníčkou Spoločnosti slovenských archivárov 
(2006 – 2010), ktorej je členkou od roku 1990. Od roku 1992 
je členkou Spišského dejepisného spolku (v rokoch 1998 – 
2006 bola jeho tajomníčkou), od roku 1988 členkou Slo-
venskej historickej spoločnosti a od roku 2011 je členkou 
Výboru pre olympijské dedičstvo. V  rokoch 2004  – 2014 
bola kronikárkou mesta Poprad. Hlavnou témou jej výsku-
mu sú dejiny Spiša, venuje sa aj dejinám Rómov, archívnic-
tva (Sprievodca po slovenských archívoch, 1999), dejinám 
evanjelickej cirkvi, hospodárskym dejinám, zdravotníctvu 
a osobnostiam na Spiši. Výsledkom jej štúdia spišských de-
jín je 51 monografií miest a obcí, ktorých je zostavovateľ-
kou a aj spoluautorkou.

Božena Malovcová
PhDr.  Božena Malovcová sa narodila 19. januára 1957 

v  Lubeníku. Po skončení gymnázia v  Revúcej pokračova-
la v  nadstavbovom štúdiu Knihovníctvo  – archívnictvo 
na Strednej knihovníckej škole v Bratislave. Po štúdiu na-
stúpila 1. augusta 1978 do Štátneho okresného archívu 
v Poprade, kde prežila celý svoj profesijný život. Za riadi-
teľku archívu bola menovaná 1. marca 1990. Túto funkciu 
zastávala až do odchodu do dôchodku 31. januára 2022. 
V  roku 1997 ukončila štúdium na Filozofickej fakulte UK 
v Bratislave – odbor archívnictvo a história a v roku 2005 
na tej istej fakulte získala doktorát z archívnictva a pomoc-
ných vied historických. Popradský archív sídlil v  nevhod-
ných priestoroch starej papierne a  neskôr bol dočasne 
premiestnený do budovy mestského úradu. Božene Ma-
lovcovej sa podarilo archív presťahovať do dvoch rekon-
štruovaných meštianskych domov v Spišskej Sobote, kde 
so svojimi kolegyňami vytvorila reprezentatívne archívne 
pracovisko. Popradský archív je známy organizátor výstav, 
konferencií a rôznych odborných aj populárnych poduja-
tí, ktorým bola jeho riaditeľka vždy priaznivo naklonená. 
S  menom Boženy Malovcovej sa spája nielen 44 rokov 
práce v  štátnom archíve v  Poprade, ale aj usporiadanie 
vôbec prvých archívnych dní v  roku 1997. Práve v Popra-
de bola odštartovaná tradícia každoročnej archivárskej 
konferencie. Dvakrát bol jej archív spoluorganizátorom 
medzinárodných konferencií sekcie pre dejiny miest Slo-
venskej historickej spoločnosti. Významný je tiež jej podiel 
na regionálnej historiografii. Je spoluautorkou viac ako 40 
monografií miest a obcí na Spiši, pri niektorých bola aj zo-
stavovateľkou.

Vincent Polakovič
Dr.  Vincent Polakovič sa narodil 19. novembra 1958 

v  Poprade. Po ukončení štúdia na Právnickej fakulte Uni-
verzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach v roku 1982, pra-
coval v štátnej službe na Okresnej prokuratúre v Poprade. 
Od roku 1991 do roku 2003 bol advokátom. V  lete roku 
1990 uskutočnil cestu po stopách Vincenta van Gogha, 
počas ktorej navštívil všetky miesta, kde tento slávny 
umelec žil a tvoril. Inšpirovaný touto cestou postavil a 11. 
septembra 1993 otvoril dnes už legendárny Žltý dom Vin-
centa van Gogha v Poprade, v ktorom zorganizoval viace-
ro výstav slovenských maliarov a  sochárov, ktorých diela 
prostredníctvom výstavnej práce pravidelne predstavoval 
aj v zahraničí. V roku 1994 sa v Holandsku zoznámil s Gerar-
dom Meulensteenom, s ktorým v roku 1999 spustil južne 
od Bratislavy výstavbu prvého súkromného múzea mo-
derného umenia, ktoré bolo otvorené 9. septembra 2000. 
Tým bola oficiálne ukončená činnosť galérie Žltý dom 
a kontinuálne pokračovala jeho aktivita v novej inštitúcii, 
ktorá dostala meno Danubiana Meulensteen Art Museum. 
Od jej otvorenia je jej prvým riaditeľom a túto funkciu vy-
konáva až doposiaľ.

 Zdroj: Tatranská galéria
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Vianoční pomocníci už po tretíkrát mali pred Via-
nocami plné ruky práce. V tomto roku sa zverej-
nené priania seniorov na internete plnili rýchlos-

ťou blesku. „Tretí ročník Vianočných pomocníkov sa 
niesol v expresnom plnení pre našich seniorov, z čoho 
mám obrovskú radosť, pretože ľudia tak ukázali, že sa 
neprestávajú zaujímať o tých, ktorí pomoc potrebujú. 
A že súcit a pozitívna ľudskosť v nás ešte stále existujú. 
Tohto roku sme splnili 128 vianočných prianí,“ poveda-
la koordinátorka Vianočných pomocníkov pre Poprad 
Jaroslava Danko. 

Slzy nevedia skryť

Keď sa mnohokrát k opusteným seniorom darčeky 
dostanú, ich reakcie vedia zlomiť aj silné povahy. „Vždy 
sú to krásne emócie. Preto sa chcem veľmi pekne poďa-
kovať všetkým dobrým ľuďom, ktorí sa pridali k  tejto 
našej iniciatíve a chcem veriť, že dobré skutky budeme 
robiť nielen pred Vianocami, ale aj počas celého roka,“ 
dodala koordinátorka. 

Dar aj pre opatrovateľky 

Ruku k dielu každý rok v rámci tejto iniciatívy prikla-
dá aj popradský sociálny odbor.  „Práve cez opatrova-
teľky sa nám vždy podarí zistiť, čo by našim seniorom 
urobilo radosť. Do tohtoročného vianočného projektu 
máme zapojených 95 opatrovateliek, ktoré chystali 
vianočné balíčky v  spolupráci s  dievčatami z  Vianoč-

ných pomocníkov,“ hovorí Petra Závacká, vedúca soci-
álneho odboru MsÚ. Aj preto sa iniciatíva v spolupráci 
s  mestom chcela poďakovať aj opatrovateľkám. „Pri-
pravili sme pre nich krásne a  milé stretnutie. Vianoč-
ný program, ktorý si prichystali deti z  Life Academy. 
V tomto roku sme ho dokonca trošku vylepšili, preto-
že okrem programu dostali opatrovateľky aj poukaz 
na bezplatné očné vyšetrenie. Deti z  Life Academy 
obdarovali i denné centrá balíčkami so spoločenský-
mi hrami. Potešili sa aj ľudia bez domova, ktorí od Life 
Academy dostali do daru televízor,“ dodala Závacká.

Ako povedala spisovateľka Toni Sorensonová, čaro 
Vianoc spočíva v tom, že šťastie a prekvapenie ostat-
ných dokáže urobiť šťastnými aj nás. Na tieto Vianoce 
budú teda určite dlho spomínať všetci obdarovaní i tí, 
ktorí im darčeky pripravili.

 Jana Pisarčíková  

Viac ako sto splnených prianí 
od Vianočných pomocníkov 

Vianoce sú časom, kedy máme viac ako inokedy chuť potešiť iných. Popradskí seniori spolu 
so svojimi opatrovateľkami dali na papier svoje tajné priania k Vianociam. Tie sa prostredníctvom 
internetu dostali k Vianočným pomocníkom, ktorí sa rozhodli urobiť radosť ľuďom, ktorých nikdy 
ani len nevideli. To dalo zrod ďalšiemu malému vianočnému zázraku. 

Deti z Life Academy.

Opatrovateľky mesta Poprad.

Koordinátorka Jaroslava Danko pri odovzdávaní balíčkov. 
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Spoločne si vymenili skúsenosti, riešili problémy i do-
jemne si zaspievali. CVČ v Poprade už v roku 2021 
podalo žiadosť o projekt s názvom Sloboda mysle. 

Primárnou cieľovou skupinou projektu boli pracovníci 
s mládežou, ktorí sú aktívni v rôznych sektoroch a oblas-
tiach aktivít s mládežou. „Zaoberali sme sa vysoko aktu-
álnymi témami, ktoré sa týkajú celého sveta, globálnymi 
problémami v rámci životného prostredia a všetky naše 
aktivity boli tomu prispôsobené,“ vysvetlila riaditeľka 
CVČ Ingrid Lindemanová.

Smerom k mládeži

Účastníci počas stretnutí navrhovali rôzne činnosti, 
ktoré sa uskutočňujú spôsobom šetrným k  životnému 
prostrediu a snažili sa podporovať environmentálne udr-
žateľné a zodpovedné správanie i priučiť sa spôsobom 
neformálneho vzdelávania. „Snažili sme sa uchopiť, ako 
môžeme vzdelávať dnešnú mládež inými spôsobmi. Pra-
covníci s mládežou, je jedno či sú to učitelia, vychováva-
telia, aktivisti, to potom posúvajú smerom k mládeži tak 
na Slovensku, ako aj na Ukrajine,“ dodala riaditeľka CVČ. 
Projekt mal pozostávať z dvoch častí. Karty ale v tomto 
smere zamiešala vojna na Ukrajine. „Druhá časť mala byť 
na Ukrajine. Žiaľ, vypukla vojna a museli sme informo-
vať národnú agentúru o tom, že sme nemohli urobiť to, 

k čomu sme sa zaviazali. Ako napríklad dodržať rodovú 
rovnosť. Projektu sa zúčastnilo množstvo žien, pretože 
muži majú veľký problém vycestovať,“ uzavrela riadi-
teľka. Neformálna skupina Čučoriedky z Velyky Berezny 
na Ukrajine, ktorá Poprad navštívila, sa aktívne zaoberá 
práve témou ochrany životného prostredia. „Je to už náš 
tretí spoločný projekt s  popradským CVČ. Tohto roku 
sme sa zamerali hlavne na ekologické témy a  ochranu 
životného prostredia. Prešli sme všetky témy, všetky 
problémy, hľadali sme, čo s  nimi robiť i  ako s  nimi žiť,“ 
povedala Nelya Hlodan, riaditeľka kultúry i neformálnej 
skupiny.

Prijatie na mestskom úrade

Všetky členky projektu privítali aj na mestskom úrade. 
Pozdraviť ich prišiel prvý viceprimátor Štefan Pčola spolu 
s Ľubicou Barancovou z oddelenia školstva. „Som veľmi 
rád, že CVČ vyvíja aktivity aj mimo hraníc Popradu a Slo-
venska. Stretnutie s účastníkmi z Ukrajiny bolo pre mňa 
veľmi dojemné. Svojim spevom na záver ukázali, že 
za všetkým sú ľudia. Nie je to len o tom, čo je napísané 
na papieri v projekte, ale o tom, že spolupráca musí byť 
vždy na báze osobných stretnutí,“ povedal viceprimátor.

 Jana Pisarčíková

Ukrajinských účastníkov Erazmus projektu 
Sloboda mysle, ktorý má pod svojimi 
krídlami Centrum voľného času (CVČ) 
v Poprade, privítali na mestskom úrade. 
Druhá fáza projektu sa zatiaľ nebude môcť 
uskutočniť kvôli vojne na Ukrajine. 

Učili sa jeden od druhého

POĎAKOVANIE SPONZOROM  
Sociálny odbor MsÚ v Poprade ďakuje všetkým sponzorom 
a partnerom, ktorí v roku 2023 pomohli s realizáciou akcií, 
programov a aktivít mesta Poprad v sociálnej oblasti. Sú nimi:  

•	 Iniciatíva „Vianoční pomocníci“ – Jaroslava Danko 
a Zuzana Luptáková 

•	 Projekt „Koľko lásky sa zmestí do krabice od topánok “ 
 - Viera Orolínová a Viera Lišková    

•	 Slovenský Červený kríž, územný spolok Poprad 
•	 Ekumenické spoločenstvo v Poprade 
•	 OZ Korene Poprad 
•	 Centrum sociálnych služieb Poprad 
•	 Denné centrum Veľká 
•	 Life Academy Poprad  
•	 ZŠ s MŠ Letná Poprad 
•	 Súkromná stredná odborná škola Poprad – Veľká 
•	 Tanečné štúdio Solus Dance Academy  
•	 Jozef Solus 
•	 Ján Dudáš 

•	 Whirlpool Poprad 
•	 Klinika NeoVízia Poprad 
•	 Liečebné kúpele Vyšné Ružbachy 
•	 Hotel Park Hokovce   
•	 Hotel & Catering Kaskáda Poprad – Matejovce 
•	 Aquapark AquaCity Poprad 
•	 FOOD LOGISTIC s.r.o. Ploské 
•	 Reštaurácia Aréna Poprad 
•	 Reštaurácia „Beňovský- bistro & market“ 
•	 Eshop GOAparfums Poprad 
•	 Sintra spol. s r.o. Poprad 
•	 Lunys s.r.o. Poprad 
•	 Perkins Poprad 
•	 Tatrakon spol. s r.o. Poprad 
•	 Kvety Victor, Poprad  
•	 FERTEX Poprad, s. r. o. 
•	 Podtatranská hydina, MVDr. Konkoľová Hana, Kežmarok 
•	 Cukráreň „Sladký sen“ Poprad 
•	 Cukráreň J & R Poprad - Matejovce 

Naše poďakovanie patrí všetkým, uvedené poradie nie je podľa 
dôležitosti – všetci sú pre nás rovnako dôležití !!! 
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Vždy, keď sa lúčime na poslednej ceste s člove-
kom, tak si kladieme otázku, ako žil a aký bol?

Dušan Nebus bol výnimočnou osobnosťou 
s  mnohými vzácnymi vlastnosťami, ktoré inšpirova-
li aj ostatných. Chlap priamy, otvorený, plný entu-
ziazmu a  neutíchajúcej energie. Ako učiteľ telesnej 
výchovy začal pôsobiť v Gymnáziu na Ul. D. Tatarku 
už v  roku 1980. Len jedenásť rokov ubehlo a stal sa 
jeho riaditeľom. Vzbudzoval rešpekt, ktorý mal me-
dzi žiakmi i kolegami na bilingválnom gymnáziu. Aj 
v  riaditeľskej funkcii dokázal byť kamarátsky, chá-
pavý a ústretový. No aj zásadový a nekompromisný 
tam, kde to bolo nutné.

Byť 30 rokov vo funkcii riaditeľa školy, to je na-
ozaj výnimočná dlhovekosť. Nebola to však náho-
da. Nebus neustále posúval školu vyššie a  vyššie, 
dodával jej punc výnimočnosti. Stále si stanovoval 
ďalšie a  ďalšie méty. Bol novátorom, nositeľom no-
vých myšlienok, ktoré dokázal uvádzať do praxe. 
Dal život projektu bilingválneho vzdelávania v  ne-
meckom jazyku pod gesciou Spolkovej republiky 
Nemecko (SRN). Ako jediný na Slovensku! Podarilo 
sa mu presadiť projekt integrácie telesne postihnu-
tých žiakov od 1.ročníka ZŠ Mládeže až po maturitu 
vo všetkých sekciách gymnázia. Aj v tomto bol jediný 
na Slovensku! Presadil 8-ročné gymnázium s rozšíre-
nou výučbou cudzích jazykov. Podarilo sa mu získať 
peniaze z  európskych fondov na prestavbu ZŠ Mlá-

deže na bezbariérovú školu. Veľkými písmenami sa 
podpísal aj pod projekt Centra olympijskej prípravy 
pre zimné športy. Ťažko je v pár vetách zhrnúť celoži-
votné dielo veľkého človeka.

Počas tridsiatich rokov pôsobenia na riaditeľ-
skej stoličke zažil dvadsať ministrov školstva a  zís-
kal množstvo ocenení. Okrem iného aj Zlatý kríž 
na purpurovej stuhe  – štátne vyznamenanie udele-
né prezidentom Spolkovej republiky Nemecko (SRN) 
za Zásluhy o rozvoj SRN i Zlatú medailu sv. Gorazda 
od ministra školstva SR za vynikajúce výsledky v ria-
diacej práci.

Stal sa autoritou a  prispel k  zviditeľneniu mesta 
Poprad. V  roku 2022 mu bola udelená aj Cena pri-
mátora mesta Poprad za dlhoročnú obetavú prácu, 
profesionálny prínos v oblasti školstva, úspešné pro-
jekty v rámci bilingválneho vzdelávania a vynikajúce 
výsledky v riadiacej pozícii. Niekoľko rokov pôsobil aj 
vo funkcii poslanca mestského zastupiteľstva mesta 
Poprad. Bol športovcom telom i  dušou. Dlhoročne 
aktívne hrával volejbal, rekreačne sa venoval tenisu 
a turistike.

Dušan Nebus zanechal za sebou dielo, ktoré tu 
ostáva vo forme vykonaných činov. Vo výsledkoch 
práce je človek nesmrteľný.

Česť jeho pamiatke! 
 (red.)

Navždy 
odišiel riaditeľ 

riaditeľov 
Dušan Nebus

67 rokov žil. Z toho značnú časť 
života pedagogickému poslaniu 

venoval. V mnohých mladých 
iskierku vedomosti zapálil. A to, 

že bilingválnemu vzdelávaniu 
sa treba venovať, si počas života 

značne obhájil. 29. novembra 
poslednýkrát vydýchol „riaditeľ 

riaditeľov“ Mgr. Dušan Nebus.
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Kam za kultúrouJANUÁR24
Podujatia 

6. Sobota 15:30 / Aréna Poprad
Novoročný galakoncert

Účinkujú Kollárovci a ich hostia: skupina 
Desmod a Jožko Jožka.

14. Nedeľa 15:00 / Tatranská galéria
Ku koreňom

Derniéra výstavy Petra a Jakuba 
Pollágovcov. Komentovaná prehliadka 
výstavy za účasti oboch autorov 
a kurátorky Anny Ondrušekovej.

18. Štvrtok 16:00 /Podtatranská  
             knižnica, Západ
Geocaching

Prednáška Ladislava Nullasza 
z Podtatranského mykologického 
klubu.

19. Piatok 15:30 / Podtatranská 
 knižnica, Sobotské námestie
Zimný raj

Tvorivé dielne, na ktorých si deti 
vytvoria zimnú krajinu a maľbou 
zachytia všetky čarovné momenty, 
ktoré sa im spájajú so zimou.

24. Streda 16:00 / Podtatranská  
             knižnica, Západ
Napíšte svoj príbeh

Tvorivé písanie pre dospelých 
a seniorov na vybranú tému: 
každodenný hrdina.

24. Streda 17:00 / Tatranská galéria
David Unreich

Prednáška Michala Vaněka 
o wrestlingovom zápasníkovi, ktorý 
vyzval Hitlera na súboj.

24. Streda 18:00 / Tatranská galéria
Projekt ART & HOLOCAUST

Koncert venovaný Medzinárodnému 
dňu pamiatky obetí holokaustu. 
Účinkujú: Karin Sarkisjan (spev, klavír) 
a Ľubomír Šamo (husle).

25. Štvrtok 16:00‑18:00 / Tatranská  
           galéria
Kurz kresby

Prvé novoročné stretnutie záujemcov 
o tento umelecký kurz.

26. Piatok 16:00 / Podtatranská   
           knižnica, Západ
Z rozprávky do rozprávky

Zážitkové podujatie pre deti 
od 8 do 12 rokov plné čítania, hier 
a aktivít na tému: snehuliacke 
dobrodružstvo v knižnici.

28. Nedeľa 14:00– 16:00 / Tatranská  
             galéria
Nedeľné Eko ‑tvorivky

Prvá novoročná tvorivá dielňa. 
V poplatku 3 € je zahrnutý vstup 
a materiál. Nutné sa prihlásiť vopred 
na čísle 0915 610 756.

Výstavy
Do 14.1. / Tatranská galéria
Ku koreňom

Výstava aktuálnej tvorby 
renomovaného umelca spätého 
s Popradom Petra Pollága a jeho syna 
Jakuba Pollága, významného dizajnéra 
žijúceho a tvoriaceho v Prahe.

Do 31.1. / Podtatranská knižnica,   
          Západ
Cesta za čiernym slnkom

Výstava Vojtecha Rušina z expedície 
do Nigeru v roku 1973.

Do 31.1. / Podtatranské osvetové  
           stredisko
Vianoce

Výstava výtvarných diel insitného 
umelca Miroslava Potomu zo Stročína.

Do 31.1. / Podtatranská knižnica,   
                      Sobotské námestie
Vladimír Ganaj – Výber z tvorby

Výstava z tvorby autora, ktorý vychádza 
z tradičného realistického maliarstva, 
pričom tematicky je viazaný na portrét, 
krajinu, zátišia, ako aj na fragmenty 
z interiéru, na figurálnu maľbu 
a abstrakciu.

Do 4.2. / Podtatranské múzeum
Dr. Michal Guhr (1873–1933)

Bannerová výstava venovaná lekárovi 
a priekopníkovi lyžovania, sánkovania 
a turistiky vo Vysokých Tatrách.

Do 29.2. / Tatranská galéria
Anjel Vianoc

Výstava víťazných prác z celoslovenskej 
súťaže žiakov materských, základných, 
stredných a umeleckých škôl.

Do 10.3. / Podtatranské múzeum
Zimná sezóna

Výstava so zameraním na propagáciu 
turistiky, rekreácie a pobytu v prírode 
počas zimnej sezóny v horskej 
a podhorskej oblasti Vysokých 
a Nízkych Tatier i okolia.

Od 19.1. do 17.3. / Tatranská   
                   galéria
Traja muži v člne

Výstava predstavuje oblúk niekoľkých 
desaťročí jedinečného výtvarného 
diela rodiny Čutekovcov (Anton, Juraj 
a Maximilián), ktorí ponúkajú silné 
autorské výpovede i medzigeneračné 
vzťahy v priereze ich sochárskej 
a maliarskej tvorby.

Stála expozícia / Podtatranské   
 múzeum
Knieža z Popradu a jeho hrobka

Nová stála expozícia prezentuje 
návštevníkovi hrobku germánskeho 
kniežaťa z prelomu 4. a 5. storočia 
po Kristovi. Ide o jediný archeologický 
nález svojho druhu v Európe. 

Mesačník
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Divadelné 
fašiangy 

2024 

14. 1. 2024 
Slovenské divadlo VERTIGO Budapešť 

V. Klimáček 

HEREČKY 
1

21. 1. 2024 
Divadlo Mladých Šuňava 

B. Nušič 

TRÚCHLIACI POZOSTALÍ 
1

28. 1. 2024 
Divadlo RAMAGU Spišská Stará ves 

V. Havel 

AUDIENCIA 

Miesto: Divadelná sála Spišská sobota 
Každú nedeľu o 18.00 hod.

Predpredaj: 
V. Benko, tel. č. 0903 82 50 50 

MIK Poprad, tel. č. 052/16186, 052/772 1700 
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NOVEMbER 

21. 11. v Poprade – Veľkej s jozefom gáborom (1951) 
 v Poprade – Veľkej s jozefom jurčom  (1943) 
22.11. v Poprade – Veľkej s Annou Slivkovou  (1931) 
 v Poprade – Veľkej s Danou Šilonovou  (1962) 
24.11. v Strážach pod Tatrami s Dankou Slavkovskou  (1945) 
 v Poprade – Veľkej s Mikulášom Strukom (1962) 
27.11. v Poprade – Veľkej s jánom Hossom (1956) 
 v Poprade – Veľkej s Ing. jozefom Koleničom (1948) 
29.11. v Poprade – Veľkej s Ing. Ľudovítom Kotočom  (1953) 
30.11. v Poprade – Veľkej s Elenou Pekarčíkovou (1938) 

DECEMbER 

2.12. v Poprade – Veľkej s Michalom Ilenčíkom (1948) 
4.12. v Poprade – Veľkej s Mgr. Dušanom Nebusom  (1956) 
 v Poprade – Veľkej s Dušanom Chovanom (1948) 
5.12. v Poprade – Veľkej s Mgr. Petrom Paličkom (1952) 
6.12. v Poprade – Veľkej s ladislavom liptajom (1953) 
 v Poprade – Veľkej s justínou Šebestovou (1935) 
7.12. v Strážach pod Tatrami s Františkom Krajčom  (1949) 
8.12. v Poprade – Veľkej s Ivanou Alexovou (1973) 
9.12. v Poprade – Veľkej s MuDr. Annou Tuptovou  (1932) 
 v Poprade – Veľkej s Ing. jánom Zimom (1931) 
12.12. v Poprade – Veľkej s Milanom Remiašom (1978) 

ROZlúČIlI SME SA

Spoločenská rubrika

7. 10.  Mgr. Eduard Daňo a juDr. lucia lompartová  
25. 11. Štefan Klein a Anna Rusnačková 
5. 12. Radovan Diškont a Klaudia Kráľová  
9. 12. Radoslav Húska a Sandra becková  

CITáT
„V januári mráz – teší nás. V januári voda – to je večná škoda.“ 
 pranostika 

MANžElSTVO uZAVRElI 

Lekárska pohotovosť pre deti a dorast 
Lokalizácia: 
Detská poliklinika – vchod č. 2, spoločný priestor 
s detskou imunoalergologickou ambulanciou
Tel.: 052 / 7125 683

Ambulantná pohotovosť pre dospelých 
Lokalizácia: areál Nemocnice Poprad, a. s., 
v priestoroch bývalého mobilného 
odberového miesta 
Tel.: 052 / 7125 614

Zubná pohotovosť
Lokalizácia: Nemocnica - budova hlavnej 
vrátnice, 1. poschodie, číslo dverí 102
Tel.: 052 / 7125 613

Lekárne, ktoré zabezpečujú lekárenskú starostlivosť v rámci 
prevádzkových hodín počas pracovných dní, soboty a nedele:

•	 Lekáreň	Dr. Max, OC Kaufland, Jiřího Wolkera, Poprad, tel. 0901961195, 

 (8:00 - 20:00)

•	 Lekáreň	Dr. Max, Dlhé hony 1, Poprad (9:00 - 21:00)

•	 Lekáreň	BENU, Teplická cesta 4359/3, Poprad (8:00 - 20:00)

•	 Lekáreň	BENU, OD Kaufland, Moyzesova 4067/3, Poprad, tel. 0905821914 

 (8:00 - 20:00)

•	 EKOLEKÁREŇ Poprad, OC FORUM, vchod z Francisciho ulice, 

 Námestie Sv. Egídia 3290/14, Poprad, (8:00 - 20:00)

Ordinačné hodiny:
Pondelok – piatok 16:00 – 22:00
Sobota, nedeľa, sviatky 07:00 – 22:00

Rozpis zabezpečenia poskytovania lekárenskej pohotovostnej služby

ZDROJ: NEMOCNICA POPRAD 

Ordinačné hodiny:
Pondelok – piatok 16:00 – 22:00
Sobota, nedeľa 07:00 – 22:00

JANUÁR24

ZDROJ:E ‑VUC.SK

Ordinačné hodiny:
Sobota, nedeľa, sviatok 09:00 – 13:00

Daňové povinnosti 
občanov na rok 2024

Mesto Poprad ako správca dane upozorňuje 
občanov mesta Poprad na daňové povin-

nosti týkajúce sa dane z nehnuteľností na rok 
2024 a miestneho poplatku za komunálne od-
pady a drobné stavebné odpady (ďalej len „po-
platok“) za rok 2023.

Ak v  priebehu roka 2023 došlo k  zmene 
vlastníctva nehnuteľností alebo k zmene druhu 
alebo výmery pozemku, účelu využitia stavby, 
bytu alebo nebytového priestoru, daňovníkovi 
vzniká povinnosť podať správcovi dane prizna-
nie k dani z nehnuteľností na rok 2024 najne-
skôr do 31. 01. 2024. V prípade, že v priebehu 
roka 2023 nedošlo k žiadnym zmenám, správca 
dane vyrubí rozhodnutím daň z nehnuteľností 
na rok 2024 podľa údajov z posledného poda-
ného priznania k dani z nehnuteľností.

Daňovník (držiteľ preukazu fyzickej osoby 
s  ŤZP alebo s  ŤZP so sprievodcom), ktorému 
vznikol k  1. januáru 2024 nárok na zníženie 
dane z nehnuteľností podľa platného všeobec-
ne záväzného nariadenia, si uplatní tento nárok 
v  priznaní k  dani z  nehnuteľností najneskôr 
v lehote na podanie priznania na rok 2024, 
t. j. do 31.  01.  2024, inak nárok na prísluš‑
né zdaňovacie obdobie zaniká. V uvedenej 
lehote daňovník predloží aj doklady preuka-
zujúce nárok na zníženie dane. Daňovníkovi, 
ktorému správca dane poskytol zníženie dane 
už v  predchádzajúcom zdaňovacom období 
a  nenastali u  neho zmeny, ktoré majú vplyv 
na zánik nároku na zníženie dane, správca dane 
zníži daň v rozhodnutí aj na rok 2024.

Poplatník si môže uplatniť nárok na zníže-
nie alebo odpustenie poplatku za rok 2023 naj‑
neskôr do 30 dní po skončení zdaňovacieho 
obdobia, inak tento nárok zaniká. To zna-
mená, že ak poplatník splnil podmienky na zní-
ženie alebo odpustenie poplatku podľa platné-
ho všeobecne záväzného nariadenia, predloží 
správcovi dane oznámenie a požadované pod-
klady za rok 2023 najneskôr do 30. 01. 2024. 
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Futbal je hra a  hrať by sa mal človek 
pre radosť. Týmto heslom sa riadi kaž-
dý v klube ŠK Zemedar Poprad – Stráže 

a preto sa už druhý rok po sebe v Dome kul-
túry uskutočnil v  predvianočnom období 
slávnostný galavečer, v ktorom klub bilan-
coval uplynulé obdobie, ale aj oceňoval naj-
lepších hráčov v  jednotlivých kategóriách. 
„Išlo o  to, aby sme reprezentovali Poprad 
a  aby sme zhodnotili to, čo je už za nami. 
Určite sa nemáme za čo hanbiť. Osobne 
cítim česť a  hrdosť na to, že som súčasťou 
tejto futbalovej rodiny. Nastal čas takouto 
formou poďakovať všetkým, ktorí sa pri-
činili o  rozvoj klubu, ale aj o  to, že mladí 
futbalisti a  futbalistky majú stále radosť 
z futbalu,“ uviedol manažér mládeže ŠK Ze-
medar Poprad – Stráže Martin Pohlod, ktorý 
bol organizátorom slávnostného večera.

Program bol bohatý a o zábavu sa po-
starala tanečná škola Fearless, ale aj kúzel-
ník Wolfi a  jeho Sranda banda. „Galavečer 
sa vydaril a všetci sa dobre zabavili. Sranda 
Banda bola špičková a osobne som sa veľ-

mi dlho takto nenasmial. Pre nás je úsmev 
dôležitý a chceme sa aj naďalej držať hod-
nôt, ktoré vyznávame. Bez ohľadu na vý-
sledky jednotlivých družstiev, hodnotíme 
rok 2023 veľmi úspešne. O dianie v klube je 
stále veľký záujem tak zo strany detí, ako aj 
zo strany ich rodičov,“ dodal M. Pohlod.

Motiváciou pre mladých futbalistov bola 
najmä účasť významných osobností fut-
balového sveta, ktorí všetkých sprevádzali 
smerom na pódium počas oceňovania naj-
lepších hráčov v  jednotlivých kategóriách. 
Či už to bol Marek Sapara, Štefan Zošák, Ro-
man Pivarník, Jozef Valachovič, Martin Ob-
šitník alebo ďalší. Patril medzi nich tiež bý-
valý reprezentačný tréner Slovenska a dnes 
tréner Kirgizska Štefan Tarkovič, ale aj le-
gendárny brankár Miroslav Seman, ktorý 
v Strážach dokonca vedie brankársku školu. 
„Veľmi sa mi páči, že aj klub na amatér-
skej úrovni dokáže zorganizovať dôstojné 
podujatie pre všetkých svojich členov, hrá-
čov a rodičov. Mohli by si brať príklad aj iné 
menšie kluby, ako sa dá oceniť práca ľudí, 

Futbalové Stráže 
slávnostne ukončili rok

Na sklonku roka 2023 hodnotili celé uplynulé obdobie vo futbalovom 
klube ŠK Zemedar Poprad – Stráže. Stalo sa už tradíciou, že sa tak udialo 
po druhýkrát na doskách Domu kultúry počas slávnostného galavečera, 
ktorého sa zúčastnili futbaloví funkcionári spod Tatier, hráči i rodičia, ako aj 
vzácni hostia.

Tomáš Jalovičiar (vpravo) a Martin Obšitník.



29

Január 2024
ŠPO

RT

ktorí pre futbal niečo urobili aj v skromnejších podmien-
kach. Mal som z toho večera veľmi dobrý pocit,“ priznal 
futbalový tréner Štefan Tarkovič. „Je to klub s fantastic-
kými ľuďmi, s výnimočným cieľom a s detskou motivá-
ciou. Počas galavečera boli všetci uvoľnení a necítili tlak 
na výsledky v  jednotlivých tímoch. Je radosť pracovať 
v klube, kde sa kladie dôraz na ľudské hodnoty,“ dodal 
tréner brankárov Miroslav Seman.

Vo futbalovom Zemedare počas galavečera mysleli 
aj na jubilantov a nechýbala obľúbená tombola, ktorou 
všetci zúčastnení prispeli na dobrú vec. Výťažok orga-
nizátori venovali rodine Dubielovcov, ktorú postretol 
neľahký osud a v tento výnimočný večer bola ocenená 
okrem finančnej odmeny aj potleskom v stoji.

 Marek Vaščura

Najlepší hráči ŠK Zemedar 
Poprad – Stráže v roku 2023:

U10 – Tomáš Jalovičiar, U11 – Tomáš Slebod-
ník, U13 – Ľubomír Fabíny, U15 – Martin Milan, 
U17 – Gabriel Korenko, U19 – František Ovsiak, 
Dospelí – Peter Rušin, Najlepší strelec klubu 
v roku 2023 – Luis Gabčo (viac ako 60 gólov v ka-
tegóriách U15 a U17).

In
ze

rc
ia

 - 
1/

2 
29

 0
1 

01
 2

02
4

Štefan Zošák (vľavo) a Tomáš Slebodník.

Výťažok organizátori venovali rodine Dubielovcov.
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FOTO: archív S. Mikšovského

Venovali ste sa športu odmalička?

„Keďže som rodákom z  Popradu, začínal som 
klasicky hokejom. Venoval som sa však aj basketbalu, 
plávaniu i futbalu, a to až do času, kým som neodišiel 
na vojenčinu do Liptovského Mikuláša. K  športu som 
bol vedený aj mojou mamou, ktorá dodnes trénuje 
gymnastiku.“

Kedy ste sa začali zaujímať o vysokohorskú turis‑
tiku?

„Dovtedy to bolo len doplnkovo. V roku 2016 som 
ale išiel ako fanúšik na futbalový zápas Majstrovstiev 
Európy do Francúzska. Prespával som u  bratranca 
v Ženeve. Jedno ráno ma vytiahol na dvor a ukázal mi 
Mont Blanc. Ponúkol mi možnosť na neho vyliezť. Ani 
na chvíľu som nezaváhal. Začal som sa na to pripravo-
vať na našich kopcoch. Trikrát som absolvoval aklimati-
záciu na Kriváni a vyrazil som za bratrancom.“

Ako to dopadlo?

„Hneď prvý výstup sa mi podaril a zistil som, že nad-
morská výška mi nerobí problém. Začalo ma to baviť 
a na Mont Blanc som sa vrátil ešte štyrikrát.“

Stali ste sa teda horolezcom?

„Považujem sa skôr za veľmi vysokohorského turis-
tu. Treba však dodať, že sme boli vlani v Čile na najvyš-
šej sopke planéty Nevados Ojos del Salado, ktorá má 
skoro 7000 metrov a tam je v posledných sto metroch 
už potrebné takzvané trojkové lezenie.“

Prečo ste si vybrali pre turistiku práve vyhasnuté 
sopky?

„Chodí tam menej ľudí, pretože to väčšina považuje 
za nebezpečný koníček. Je to však o to zaujímavejšie, 
keď sa človek zamyslí nad tým, čo v tej sopke stále drie-
me. Nikdy nevieme, kedy to môže opäť vybuchnúť.“

Horolezcom trvá aj niekoľko týždňov, kým vylezú 
na nejakú horu. je to takto zdĺhavé aj pri lezení 
na sopky?

„Najdlhšia moja výprava trvala tri týždne. Bolo to 
práve v Čile. Dva týždne trvala len aklimatizácia, preto-
že 7000 metrov je dosť veľa. Za ten čas sme prechodili 
päť až šesťtisícové vrcholy. Zvyčajne však zvládame vý-
pravu aj za osem dní.“

Popradskému rodákovi Stanislavovi Mikšovskému učarovali vyhasnuté sopky. Považuje sa 
za vysokohorského turistu a takto precestoval kus sveta. Všade pri tom hrdo propaguje svoju 
domovinu. V rozhovore prezradil, ktoré sopky už zdolal a na ktoré si ešte brúsi zuby.

Vyhasnuté 
sopky ležia 
Stanislavovi 
Mikšovskému 
pri nohách
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boli ste už na sopkách aj v Iráne, Mexiku či Turecku. 
Na ktoré miesto najradšej spomínate?

„Rád by som sa napríklad ešte raz vrátil na Ararat 
v Turecku. Páčilo sa mi však aj v Iráne na Damavande, 
čo je najvyššia sopka Ázie. Bola to iná kultúra s  inými 
ľuďmi. Všade kam chodíme, sú ale ľudia srdeční a nikde 
sme nemali negatívnu skúsenosť.“

Kde ste boli naposledy?

„Naposledy sme boli v  Mexiku, kde sme vyliezli 
na najvyššiu sopku Severnej Ameriky Pico de Oriza-
ba. Dva dni pred tým sme absolvovali aklimatizačný 
výstup na sopku Iztaccíhuatl, ktorá je dvojičkou stále 
aktívnej sopky Popocatepetl. My Slováci sme to všetko 

zvládli, ale na prvej sopke boli s nami aj jeden Belgičan 
a Kanaďan a tí náš hlavný cieľ vzdali. Po výstupe sme sa 
presunuli ku Pacifiku, pretože v každej krajine chceme 
toho vidieť čo najviac.“

Zdá sa, že to nie je jednoduchý koníček. udržiavate 
sa nejako v kondícii?

„Každý vie, čo potrebuje. Mám už svoj vek, a tak si 
párkrát do týždňa chodievam aspoň zabehať so psom. 
Popritom sa snažím aj o čo najvyššie výstupy na Slo-
vensku.“

Máte v rámci tejto záľuby nejaké nenaplnené sny?

„Už asi päť rokov sa chystám na najvyšší vrch Kau-
kazu Elbrus. Stále mi však do toho niečo vojde. Či už 
to bola pandémia alebo vojna. Snáď sa to raz podarí.“

Aké sú vaše najbližšie plány?

„V marci sa chystáme do Afriky na najvyšší vrch kon-
tinentu Kilimandžáro. Odlietame 28. februára a vrátime 
sa 7. marca. Chceli by sme to stihnúť najkratšou cestou, 
kde je úspešnosť asi 40 percent. Vyrazíme desiati a uvi-
díme, koľkí z nás tam vylezú.“

 Marek Vaščura



32

Mesačník

POPRAD
ŠP

O
RT

FOTO: Jana Pisarčíková, archív mesta

Všetko to slávnostne odštartoval otvárací 
ceremoniál, kde boli okrem iného ocenení 
najúspešnejší športovci mesta za uplynu-

lý rok. Poprad od tej chvíle žil športom neustále. 
Verejnosť sa mohla už v  daný deň zapojiť naprí-
klad do Športovo – tanečného maratónu v Aréne 
Poprad. Mesto sa v  programe Európskeho mesta 
športu pre rok 2023 zaviazalo aktivizovať v  rámci 
športových aktivít každého, kto mal o to záujem, 
a to vo všetkých vekových kategóriách. „Dôkazom 
toho boli napríklad viac ako 220-krát sprístupnené 
ľadové plochy pre širokú verejnosť na verejné kor-
čuľovania zadarmo, aktivity pre seniorov počas ví-
kendov s Nordic walking v krásnom prostredí Kvet-
nice a okolia v spolupráci s Národným športovým 
centrom, alebo aj Športová olympiáda pre senio-
rov, či športový deň seniorov v Aréne Poprad. Športovali 
však aj tí najmenší, a to nielen pri tradičných aktivitách. 
Vytvorili sme súťaž pre najmenších cyklistov v podobe 
Odrážadlovej tour a v spolupráci s futbalovým klubom 
ŠK Zemedar Poprad - Stráže sme zaviedli novú tradíciu 
v  podobe športového festivalu,“ uviedla Jana Pálková 
z referátu mládeže a športu MsÚ v Poprade.

Samozrejmosťou boli školské športové súťaže a ama-
térske turnaje v rôznych športových disciplínach. Nechý-
bal ani tradičný a obľúbený korčuliarsky výcvik pre deti 
z materských škôl. Školy a školské zariadenia pritom mali 
možnosť využívať vonkajšiu ľadovú plochu či už ako 
spestrenie telesnej výchovy alebo v  rámci aktivít škol-
ského klubu. Pre širokú verejnosť tu však bol celý rad 
ďalších podujatí. Vyhľadávanou udalosťou boli amatér-

ske bežecké preteky pod názvom Primátorská desiatka, 
ale aj netradičné preteky Slalom na suchu, či poznávanie 
cyklistických trás v okolí Popradu na akcii Júnové cyklo – 
stredy. V školskom prostredí hrala opäť dôležitú úlohu 
Žiacka liga mesta Poprad a tiež osvedčený projekt Špor-
tovej olympiády detí a  mládeže mesta Poprad, ktorá 
nemá v širokom okolí obdobu.

Od prevzatia oficiálnej vlajky EMŠ 2023 boli tenden-
cie vytvoriť čo najviac podmienok nie len pre vznik vý-
znamných športových podujatí, ale taktiež usporiadať 
nové aktivity na zvýšenie záujmu a možností verejnosti 
využívať športoviská mesta Poprad. „Aby sa mesto Po-
prad zviditeľnilo a vytvorilo výnimočné podujatia, kto-
ré by sa ešte dlho spájali so ziskom tohto významného 
titulu, vznikli hneď na začiatku nápady na vytvorenie 

Rok v Európskom meste športu
Po celý rok 2023 sa Poprad 
hrdo pýšil titulom Európske 
mesto športu. Stovky podujatí 
na miestnej, regionálnej, 
celoštátnej i medzinárodnej 
úrovni len podčiarkli fakt, že 
podtatranská metropola si 
tento honor právom zaslúžila. 
Sieť kvalitnej športovej 
infraštruktúry umožnila 
športovať každému bez ohľadu 
na to, či je aktívnym alebo len 
rekreačným športovcom. Hýbali 
sa všetci – malí i veľkí, deti 
i seniori. Nastal čas bilancovať 
obdobie, ktoré prinieslo veľké 
množstvo športových zážitkov.
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športových slovenských rekordov. Mestu Poprad sa spo-
ločne s ďalšími organizáciami podarilo vytvoriť rekord 
v hromadnom tancovaní belgického tanca v počte 1117 
účastníkov. Druhým rekordom bol plavecký maratón 
v plaveckom bazéne Aquacity Poprad v trvaní 13 hodín, 
pričom bolo 316 plavcami odplávaných 440,9 km,“ ob-
jasnila Pálková.

Dôležité bolo, že do viacerých aktivít bola v  rámci 
príprav a organizácie zapojená mládež. Pomáhali dob-
rovoľníci zo základných a stredných škôl, ale aj z Mládež-
níckeho parlamentu. „Boli súčinní či už pri otváracom 
ceremoniáli EMŠ 2023, ale aj pri aktivitách ako Malý 
Sparťan a podobne. Taktiež sa nám podarilo zapojiť ich 
do projektu Erasmus + KA1 v  spolupráci s  lyžiarskym 
športovým klubom ŠSDM Poprad – Tatry, kde sa špor-
tovci z  Popradu spojili s  partnerom z  Chorvátska.“ vy-
svetlila Jana Pálková.

Vzhľadom na naozaj výbornú športovú infraštruktú-
ru sa mesto Poprad rozhodlo podporiť športové kluby 
aj možnosťou využitia práve týchto športovísk na uspo-
riadanie významných športových podujatí. Cieľom bolo 
ukázať a predstaviť nielen rôzne športy širokej verejnos-
ti, ale hlavne dať možnosť klubom zviditeľniť sa na mape 
športových klubov v  rámci Slovenska 
a  v  zahraničí. Obyvatelia Popradu mali 
možnosť počas Európskeho mesta špor-
tu 2023 vzhliadnuť rôzne menej známe 
športy ako parkour, skateboarding či 
cyklotrial. Samotný cyklotrialový klub 
usporiadal dve veľmi významné podu-
jatia, a  to Slovenský pohár a  prvýkrát 
v  histórii Slovenskej republiky aj Maj-
strovstvá Európy so svetovou špičkou 
v tomto športe. Mesto Poprad k tomuto 
sviatku cyklotrialu usporiadalo aj otvá-
rací ceremoniál priamo v centre mesta.

Dvere sa otvárali aj pre ďalšie 
športové disciplíny. Po prvýkrát sa 
na našom území konal turnaj Sloven-
ského pohára v stolnom tenise a vý-
nimočnou bodkou za celým rokom 
boli koncom novembra Majstrovstvá 
Slovenskej republiky v  športovej 
gymnastike mužov, žien aj detí. Boli 
špeciálne tým, že sa konali pri príle-
žitosti osláv 70. výročia Slovenskej 
gymnastickej federácie a  pod jed-
nou strechou Arény Poprad hostili 
premiérovo všetky kategórie. Vyvr-
cholením týchto osláv bol slávnostný 
galavečer. Poprad má teda celoročný 
festival športu za sebou a s hrdosťou 
možno povedať, že to malo zmy-
sel. „Keď sme sa pred dvomi rokmi 
vo vedení mesta spoločne s  primá-
torom Antonom Dankom rozhodli 

pre kandidatúru Popradu na titul Európske mesto špor-
tu, naša vízia bola jasná. Ukázať celému svetu, že sme 
naozaj mesto športu, aktivizovať všetky športové kluby 
na území mesta a hlavne pritiahnuť široké masy ku ak-
tívnejšiemu životu. Podarilo sa to na jednotku. Počas ce-
lého roka sme zažili jeden úžasný športový festival, plný 
významných športových podujatí, ale aj množstvo akcií 
pre deti, mládež i seniorov,“ uzavrel prvý viceprimátor 
mesta Poprad Štefan Pčola.

Ruku k  dielu priložil naozaj každý, komu záleží 
na športovom vyžití v  našom meste. Mnohé športové 
kluby či športovci hrdo reprezentovali Poprad aj za hrani-
cami Slovenska. Na medzinárodných podujatiach často 
mávali vlajkou Európskeho mesta športu napríklad čle-
novia Judo klubu Katsudo Poprad ECC, ktorým sa navy-
še podarilo v Aréne Poprad zmobilizovať európsku špič-
ku počas Medzinárodnej veľkej ceny Popradu v džude. 
Aktívnym propagátorom bol aj Peter Hámor počas jeho 
ďalšieho himalájskeho dobrodružstva, či rodák z Popra-
du Stanislav Mikšovský, ktorý zdolával počas netradičnej 
vysokohorskej turistiky vyhasnuté sopky sveta.

 Marek Vaščura
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Súčasťou šampionátu bolo aj vyhlasovanie víťazov Slo-
venského pohára pre jednotlivé kategórie. Zo shihanis-
tov si pohár vybojovali Daniel Nedoroščík v  kategórii 
kata kadeti, Alexandra Krempaská v  kategórii kumite 
juniorky nad 66 kg a Sebastián Czéhmester v kategórii 
kumite mladší kadeti, začiatočníci nad 55 kg. Medailovú 
žatvu začal Shihan v kategórii športového zápasu kumi-
te. Linda Klempová medzi mladšími kadetkami do 52 kg 
vybojovala bronz. Medzi kadetmi do 63 kg si Benjamín 
Hyben vybojoval striebro a strieborná skončila aj Ale-
xandra Krempaská v kategórii junioriek nad 66 kg.

Popoludňajšie tatami patrili súbornému cvičeniu 
kata. V  kategórii mladších kadetiek zaknihovali Shiha-
nisti hneď tri pódia. Hana Hybenová vybojovala bronz, 
Laura Klempová striebro a  titulom Majsterka Sloven-
ska pre rok 2023 sa môže hrdiť Karolína Kiššková. Da-
niel Nedoroščík v  kategórii kadetov vybojoval strieb-
ro a do eliminácie na februárové Majstrovstvá Európy  
v Gruzínskom Tbilisi si pripísal cenné body. Medailovú 
zbierku skompletizovala Barbora Glatzová, ktorá medzi 
juniorkami vybojovala bronz.

 Ján GlatzN
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Kiššková sa stala 
Majsterkou 

Slovenska
Obnovená hádzanárska hala v Košiciach privítala 

v sobotu 2. decembra mladých slovenských 
karatistov na Majstrovstvách Slovenska kadetov 

a juniorov pre rok 2023. Z Karate klubu Shihan 
Poprad medzi najlepších postúpilo trinásť 

pretekárov a priniesli domov osem medailí. Majsterkou Slovenska sa stala Karolína Kiššková (v strede).



35

Január 2024
SúŤAž 

O CENy

Redakcia Me-
sačníka Poprad 
opäť pripravila 

pre svojich čitateľov 
a úspešných riešite-
ľov švédskej krížovky 
i osemsmerovky sú-
ťaž o zaujímavé ceny.

Zapojte sa opäť 
do našej súťaže. 
Správne znenie 
tajničky i osemsme-
rovky posielajte naj-
neskôr do 20. januára 
2024 poštou, alebo 
doručte osobne 
na adresu vydava-
teľa: Mestská infor-
mačná kancelária, 
Námestie sv. Egídia 
43/86, 058 01 Poprad, 
prípadne emailom na 
jana.pisarcikova@
msupoprad.sk.

Nezabudnite uviesť 
svoje meno, adre-
su, telefónne číslo 
a heslo „Tajnička“. 
Vyžrebovaný, úspeš-
ný lúštiteľ získa dar-
čeky pre najmenších 
od MIK Poprad a kni-
hu Poprad a okolie 
z neba.

Výhercu cien bude-
me kontaktovať tele-
fonicky.

Tešíme sa na Vaše 
odpovede a prajeme 
Vám príjemné chvíle 
strávené lúštením.

 (red)
Riešenia z minulého čísla:

Tajnička: T1 - Rudolf 
Chmel, T2 - Radomír Bo-
háč, T3 - Július Filo, T4/1 
Ivor, T4/2 Ripka   

Osemsmerovka: 

Starý gympel

Sudoku:

T1 - (30.1.1944-2.7.1979), slovenský horolezec, tréner, tajnička 8-smerovky, horský vodca a člen
Horskej služby TANAPu. Rodák zo Stráží pod Tatrami. Už od mala športoval. Venoval sa hokeju, potom
horolezectvu, skialpinizmu a extrémnemu lyžovaniu. Zúčastnil sa mnohých expedícií napr. na Nanga
Parbat, na T2, T3 či do Hindukúšu. Na Symbolickom cintoríne pod Ostrvou má pamätnú tabuľu.

SUDOKU OSEMSMEROVKA

Pripravil: Klub krížovkárov a hádankárov Tatranec

APARATÚRA, ARZENOVODÍK, CESTOVINA, DISKETA, ELEKTRONIKA, EMITOR,
HLAHOLIKA, HVIEZDICA, KLAVÍR, KOLÍSKA, KOMODA, LETÁK, MILILITER,
NARUŠOVATEĽKA, OPATROVNÍK, OVERAL, PELENDREK, POSTRIEŽKA, PRVOČÍSLO,
SCENÁR, SEMESTER, SMALTOVŇA, SVETLO, TUZEMSKO, VESTA
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